
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 1095, 1137, 1172
2. Αναφορά στην επικείµενη αµερικανική επέµβαση στη

Συρία, σελ. 1112, 1113,1114,  1115, 1137
3. Αναφορά στην Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία, σελ.

1112,1113,  1114, 1115, 1137
4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 1112, 1114, 1115, 1137

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 1095-1101
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

1101-1111

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του

συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνικής  Άµυ-
νας: "Συµφωνία των Αντιπροσώπων των Κρατών - Μελών της
Ευρωπαϊκής  Ένωσης που συνήλθαν στα πλαίσια του Συµ-
βουλίου, σχετικά µε την Προστασία των Διαβαθµισµένων
Πληροφοριών οι οποίες ανταλλάσσονται προς το συµφέρον
της Ευρωπαϊκής  Ένωσης", σελ. 1112-1116

2. Κατάθεση Εκθέσεων Διαρκών Επιτροπών:
α) Η Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει

την  Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Ναυτιλίας
και Αιγαίου «Κύρωση του Πρωτοκόλλου του 2002 στη Διεθνή
Σύµβαση των Αθηνών σχετικά µε τη θαλάσσια µεταφορά επι-
βατών και των αποσκευών τους, του 1974», σελ. 1137

β) Η Διαρκής Επιτροπή Εθνικής  Άµυνας και Εξωτερικών
Υποθέσεων καταθέτει τις Εκθέσεις της στα σχέδια νόµων του
Υπουργείου Εθνικής  Άµυνας:

I. «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου  Άµυνας της Τσεχικής Δηµοκρατίας, του Οµοσπονδια-
κού Υπουργείου  Άµυνας της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας
της Γερµανίας, του Υπουργείου Εθνικής  Άµυνας της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου  Άµυνας της Ιταλικής Δη-
µοκρατίας, του Υπουργείου  Άµυνας της Ρουµανίας, του
Υπουργείου  Άµυνας της Σλοβακικής Δηµοκρατίας, του
Υπουργείου  Άµυνας της Δηµοκρατίας της Σλοβενίας, του
Υπουργείου  Άµυνας του Ηνωµένου Βασιλείου της Μεγάλης
Βρετανίας και της Βόρειας Ιρλανδίας και του Στρατηγείου
της Ανώτατης Συµµαχικής Διοίκησης Μετασχηµατισµού σχε-
τικά µε τη Λειτουργική Σχέση, που αφορά το Διακλαδικό Κέν-
τρο Αριστείας Χηµικής, Βιολογικής, Ραδιολογικής και
Πυρηνικής  Άµυνας.  (JCBRN Defence COE Functional Rela-
tionship MOU)», σελ. 1137

II. «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του
Υπουργείου  Άµυνας της Τσεχικής Δηµοκρατίας, του Οµο-
σπονδιακού Υπουργείου  Άµυνας της Οµοσπονδιακής Δηµο-
κρατίας της Γερµανίας, του Υπουργείου Εθνικής  Άµυνας της
Ελληνικής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου  Άµυνας της Ιταλι-
κής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου  Άµυνας της Ρουµανίας,
του Υπουργείου  Άµυνας της Σλοβακικής Δηµοκρατίας, του
Υπουργείου  Άµυνας της Δηµοκρατίας της Σλοβενίας, του
Υπουργείου  Άµυνας του Ηνωµένου Βασιλείου της Μεγάλης
Βρετανίας και της Βόρειας Ιρλανδίας αναφορικά µε την
Ίδρυση, Διοίκηση και Λειτουργία του Διακλαδικού Κέντρου
Αριστείας Χηµικής, Βιολογικής, Ραδιολογικής και Πυρηνικής

Άµυνας.  (JCBRN Defence COE Operation MOU)», σελ. 1137
III. «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του

Υπουργείου Εθνικής  Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
του Υπουργείου  Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πορτογαλίας
που αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντο-
νιστικού Κέντρου  Στρατηγικών Θαλάσσιων Μεταφορών της
Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC) και της Τεχνικής Διευθέτη-
σης µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής  Άµυνας της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και του Υπουργείου  Άµυνας του Υπουργείου
της Δηµοκρατίας της Πορτογαλίας σχετικά µε την εφαρµογή
του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου
Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πορτογαλίας που αφορά στη
συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου
Στρατηγικών Θαλάσσιων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕ-
ΣΘΑΜ-AMSCC)», σελ. 1137

3. Κατάθεση πρότασης νόµου:
Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Δηµοκρα-

τικής Αριστεράς κ. Φώτης Κουβέλης και οι Βουλευτές του
Κόµµατός του κατέθεσαν πρόταση νόµου: "Ρυθµίσεις οφει-
λών προς τον Ο.Α.Ε.Ε.", σελ. 1137

4. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνικής  Άµυ-
νας: "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρα-
τίας της Βουλγαρίας σχετικά µε Διασυνοριακές Επιχειρήσεις
για Εναέρια Αστυνόµευση", σελ. 1137-1139

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ

ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 1095-1172

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της αναφοράς στην επικείµενη αµερικανική επέµ-
βαση στη Συρία:

ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ. , σελ. 1115, 1139
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 1112
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ Χ. , σελ. 1137
ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ Δ. , σελ. 1113, 1138
ΝΤΑΒΡΗΣ Γ. , σελ. 1112
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 1114

Β. Επί της αναφοράς στην Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία:
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ. , σελ. 1115, 1116
ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 1115
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 1112
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ Χ. , σελ. 1137
ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ Δ. , σελ. 1113
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 1115
ΝΤΑΒΡΗΣ Γ. , σελ. 1112, 1113
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 1114

Γ. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. ,   σελ. 1112, 1114, 1115, 1137
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 1114
ΨΥΧΑΡΗΣ Α. , σελ. 1114
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Δ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνικής  Άµυ-
νας: "Συµφωνία των Αντιπροσώπων ... της Ευρωπαϊκής
Ένωσης":

ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ. , σελ. 1116
ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 1115
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 1112
ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ Δ. , σελ. 1113
ΝΤΑΒΡΗΣ Γ. , σελ. 1112, 1113
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 1114

Ε. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνικής  Άµυ-
νας: "Κύρωση της Συµφωνίας ... για Εναέρια Αστυνό-
µευση":

ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ. , σελ. 1139
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ Χ. , σελ. 1137, 1139
ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ Δ. , σελ. 1138
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 1138



Αθήνα, σήµερα στις 4 Σεπτεµβρίου 2013, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 10.13’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου το Τµήµα Διακοπής των Εργασιών της Βουλής (Β’ σύν-
θεση) για να συνεδριάσει υπό την προεδρία της ΣΤ’
Αντιπροέδρου αυτής, κ. ΜΑΡΙΑΣ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 29-8-2013
εξουσιοδότηση του Τµήµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΙΒ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης 29-
8-2013 σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολο των σχεδίων
νόµων: 

1) «Κώδικας Κοινωφελών Περιουσιών, Σχολαζουσών Κληρονο-
µιών και λοιπές διατάξεις». 

2) «Κύρωση της Σύµβασης Παραχώρησης του αποκλειστικού
δικαιώµατος παραγωγής, λειτουργίας, κυκλοφορίας, προβολής
και διαχείρισης των Κρατικών Λαχείων».)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Τµήµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Τµήµα από την κ. Ηρώ Διώτη, Βου-
λευτή Λαρίσης,  τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµος Έδεσσας αιτείται τη συνέχιση
της λειτουργίας της δηµόσιας κεντρικής τοπικής Βιβλιοθήκης.

2) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο κ. Πέτρος Κανός αιτείται την απόσυρση
του άρθρου 105 του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµι-
κών:«Φορολογία εισοδήµατος-Επείγοντα µέτρα εφαρµογής του
ν.4046/2012 και του ν.4127/2013 και άλλες διατάξεις».

3) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αντιπεριφερειάρχης Πέλλας αιτείται τη
µη κατάργηση της στρατιωτικής µπάντας ΙΙας Μ/Κ Μεραρχίας
Πεζικού στην Έδεσσα.

4) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Σπύρος Χονδρογιάννης,
υπάλληλος της ΕΡΤ Α.Ε. έως την 11η Ιουνίου 2013, καταγγέλλει
την απόλυση περισσότερων από εκατό υπαλλήλων µε αναπηρία,
προστατευόµενων από τους νόµους 1648/1986 και 2643/1998.

5) Η Βουλευτής Άρτης κ. ΟΛΓΑ ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ κατέθεσε ανα-

φορά µε την οποία  ο Σύλλογος Πτηνοτρόφων Δυτικής Ελλάδας
διαµαρτύρεται για την απόφαση του Προέδρου του Επιµελητη-
ρίου Άρτας βάσει της οποίας τα µέλη του υποχρεώνονται συλ-
λήβδην να εγγραφούν στα µητρώα του Επιµελητηρίου Άρτας.

6) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΘΩΜΑΣ ΨΥΡΡΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η κ. Ελένη Μαϊµάρη, διοικητική υπάλληλος
στην ΕΠΑΣ µαθητείας του ΟΑΕΔ Λάρισας, αιτείται να µην τεθούν
όλοι οι υπάλληλοι ΔΕ, ανεξαρτήτως ειδικότητας, σε διαθεσιµό-
τητα.

7) Ο Βουλευτής Καστοριάς κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Άργους Ορεστι-
κού Νοµού Καστοριάς αιτείται την άµεση προσθήκη δύο προκάτ
αιθουσών στο Δηµοτικό Σχολείο Κωσταραζίου Καστοριάς.

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά καθυ-
στερήσεις στην επιστροφή του ΦΠΑ στους αγρότες της
Μεσσαράς.

9) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Οµο-
σπονδίας Λειτουργών Τεχνικής Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης και
οι Διευθυντές ΕΠΑΛ - ΕΠΑΣ - ΣΕΚ Νοµού Ηρακλείου εκφράζουν
την ανησυχία τους για τις αντιδράσεις που προκαλούν στους εκ-
παιδευτικούς οι αλλαγές στο χώρο της εκπαίδευσης.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εργαζοµένων
του Γενικού Νοσοκοµείου Ιεράπετρας Νοµού Λασιθίου αιτείται
τη λήψη µέτρων για την εύρυθµη λειτουργία της παθολογικής
κλινικής του Νοσοκοµείου Ιεράπετρας.

11) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Ιδρύµατος «Γηρο-
κοµείο Βόλου» αιτείται την άµεση προώθηση µέτρων στήριξης
του εν λόγω Ιδρύµατος, ώστε να υπάρξει η δυνατότητα καταβο-
λής των µισθών του προσωπικού του.

12) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Ξενοδόχων Νοµού Μα-
γνησίας αιτείται την υιοθέτηση προτάσεών της για την επίλυση
ζητηµάτων που αποτελούν τροχοπέδη στην τουριστική ανάπτυξη
της ευρύτερης περιοχής της Μαγνησίας.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’
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13) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Τήνου Νοµού Κυκλάδων αιτεί-
ται την επίλυση θέµατος που αφορά την καθυστέρηση έκδοσης
εγκρίσεων αδειών καταστηµάτων υγειονοµικού ενδιαφέροντος
στο Δήµο Τήνου.

14) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Καθη-
γητών Ιταλικής Γλώσσας και Φιλολογίας και ο Πανελλήνιος Σύλ-
λογος Καθηγητών Ισπανικής Γλώσσας επισηµαίνουν την ανάγκη
άµεσης αλλαγής και επικαιροποίησης των προγραµµάτων σπου-
δών που αφορούν τη διδασκαλία των γλωσσών αυτών στη δευ-
τεροβάθµια εκπαίδευση.

15) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Τεχνολόγων Εκπαι-
δευτικών αιτείται την υιοθέτηση προτάσεών της που αφορούν το
νέο Γενικό και Επαγγελµατικό Λύκειο.

16) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  απόστρατοι αξιωµατικοί που σιτίζονται στη
Λέσχη Αξιωµατικών Κορίνθου αιτούνται την ενίσχυση της εν
λόγω Λέσχης Αξιωµατικών µε επιπλέον προσωπικό.

17) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµβούλιο του Δήµου Νεµέας
Νοµού Κορινθίας παραθέτει την εκδήλωση ενδιαφέροντος ιδιω-
τικής εταιρείας για την αγορά έκτασης στην περιοχή της Αρχαίας
Νεµέας, µε σκοπό τη διαχείριση απορριµµάτων.

18) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά σε κα-
θυστερήσεις στην ολοκλήρωση του έργου κατασκευής του
Βόρειου Οδικού Άξονα στην Κρήτη.

19) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Αικατερίνη Τσάκαλου, µάρ-
τυρας στην υπόθεση «SIEMENS» που διερεύνησε η αρµόδια εξε-
ταστική επιτροπή της Βουλής, αιτείται τη συνέχιση της
χορήγησης συνοδείας για τις µετακινήσεις της, καθώς και εικο-
σιτετράωρη φύλαξη της κύριας και εξοχικής κατοικίας της.

20) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Δηµόσια Κεντρική Βιβλιοθήκη Σερρών
αιτείται τη στήριξη της πολιτείας για την αποκατάσταση της εύ-
ρυθµης λειτουργίας της. 

21) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Δηµοτική Κοινότητα Βαθέος του
Δήµου Χαλκιδέων Νοµού Εύβοιας αιτείται τη λήψη µέτρων για
την αποκατάσταση των προβληµάτων ρύπανσης της θαλάσσιας
περιοχής της εν λόγω Δηµοτικής Κοινότητας.

22) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά διαµαρτυρίες των ιδιο-
κτητών τουριστικών γραφείων του Νοµού Ηλείας για τη νέα
κανονιστική απόφαση, που ρυθµίζει θέµατα κυκλοφορίας και
στάθµευσης στην περιοχή του Κατάκολου.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην πι-
θανότητα µετακόµισης του καζίνο της Πάρνηθας στο Ελληνικό.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γεώργιος Φλωράς εκφράζει
τη διαµαρτυρία του για απρόσεκτη οδική συµπεριφορά οδηγού
του ΚΤΕΛ Αργολίδας. 

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ευάγγελος Πετροβίτσιος, γε-
νικός ιατρός σε διαθεσιµότητα, καταγγέλλει τη µη απόδοση στο

πρόσωπό του της πολυτεκνικής ιδιότητας.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Καθηγητών Πληροφο-
ρικής Νοµού Έβρου διαµαρτύρεται για την απουσία του
µαθήµατος της πληροφορικής από το πρόγραµµα της γενικής
παιδείας στα λύκεια της χώρας.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Υπαλλήλων
Οργανισµού Απασχόλησης Εργατικού Δυναµικού επισηµαίνει την
προσωρινή αναστολή και όχι τη διακοπή των απεργιακών τους
κινητοποιήσεων.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εκπαιδευτικών Πλη-
ροφορικής Δευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης Νοµού Μαγνησίας
εκφράζει την αντίθεσή του στην απουσία του µαθήµατος της
πληροφορικής από το πρόγραµµα της γενικής παιδείας στα λύ-
κεια της χώρας.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Βασιλική Γκόση επισηµαίνει
το γεγονός της σύγχυσης που δηµιουργείται από τη διαφορετική
στάση των Υπουργείων Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας και
Παιδείας και Θρησκευµάτων σχετικά µε το επάγγελµα του γρα-
φίστα.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ελληνι-
κού Εµπορίου αιτείται την υιοθέτηση προτάσεών της για την
επίλυση των προβληµάτων του ελληνικού εµπορίου χωρίς δηµο-
σιονοµικό κόστος.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Υποστήριξης και Συ-
νεργασίας Μελών Ενόπλων Δυνάµεων επισηµαίνει την ανάγκη
ελαστικοποίησης του ωραρίου λειτουργίας των γονέων στρατιω-
τικών.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Υποστήριξης και Συ-
νεργασίας Μελών Ενόπλων Δυνάµεων εκφράζει τη διαµαρτυρία
του για τις απαράδεκτες συνθήκες εργασίας των πυροτεχνουρ-
γών του Στρατού Ξηράς.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Υποστήριξης και Συ-
νεργασίας Μελών Ενόπλων Δυνάµεων αιτείται την επίλυση
θέµατος που αφορά τη χορήγηση του επιδόµατος παραµεθο-
ρίου.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Υποστήριξης και Συ-
νεργασίας Μελών Ενόπλων Δυνάµεων εκφράζει την αντίθεσή του
σε ενδεχόµενη κατάργηση ή µεταστάθµευση στρατοπέδων στη
Δυτική Μακεδονία.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι κ.κ. Γεωργία Τότου, Αναστάσιος
Φάρος και Γραµµατική Μιχαηλίδου, εκπαιδευτικοί υπό καθεστώς
διαθεσιµότητας, εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για την κατάρ-
γηση της εκπαιδευτικής τους ιδιότητας και παραθέτουν πρόταση
ένταξης ειδικοτήτων στο Νέο Τεχνολογικό Λύκειο.

36) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Γυµναστών Βορείου Ελλά-
δος εκφράζει τη δυσαρέσκειά της για τη µείωση των ωρών της
Φυσικής Αγωγής κατά µία ώρα την εβδοµάδα στην Α’ και στη Β’
τάξη του γυµνασίου.

1096 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



37) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Πρυτανικό Συµβούλιο
του Πανεπιστηµίου Κρήτης εκφράζει την αντίθεσή του σχετικά
µε την εφαρµογή της διαθεσιµότητας στο προσωπικό του Πανε-
πιστηµίου Κρήτης.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Νικόλαος Παππούς µέλος του
Πανελληνίου Συλλόγου Καθηγητών Ισπανικής γλώσσας, διαµαρ-
τύρεται για την κατάργηση των δεύτερων ξένων γλωσσών (ιτα-
λικής και ισπανικής) στις τάξεις Α’ Β’ και Γ’ λυκείου.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Εµπορικών Συλλό-
γων Πελοποννήσου και Νοτιοδυτικής Ελλάδος εκφράζει την
αντίθεσή της στη λειτουργία των εµπορικών καταστηµάτων τις
Κυριακές.

40) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  φορείς του τουρισµού και παρά-
γοντες των τοπικών αρχών της Κρήτης εκφράζουν την ανησυχία
τους για πιθανή ανεπάρκεια ηλεκτρικής ενέργειας και γενικό
«black out» στο νησί.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Αχαΐας επισηµαί-
νει την ανάγκη επανίδρυσης της Αχαϊκής Συνεταιριστικής
Τράπεζας.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ιωάννα Ηλιάδη, Πρόεδρος του
Δ.Σ. του «Ασύλου Ανιάτων» επισηµαίνει τον κίνδυνο που διατρέ-
χει η επιβίωση του ιδρύµατος, λόγω της ψήφισης διάταξης σε
πολυνοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών που αφορά το
µέτρο του «clawback».

43) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Εκπαι-
δευτικών Κοµµωτικής επισηµαίνει την ανάγκη σωστής
επαγγελµατικής µόρφωσης των µαθητών στην ειδικότητα της
κοµµωτικής.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Μαρία Ρουµπίνη παραθέτει
τις απόψεις της για τη φορολογική πολιτική που ακολουθεί η Ελ-
λάδα.

45) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του ΤΕΙ Κρήτης αιτεί-
ται την επαναφορά της έδρας της Σχολής Τεχνολογίας
Γεωπονίας και Τεχνολογίας Τροφίµων του ΤΕΙ Κρήτης στο Ηρά-
κλειο.

46) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρύτανης του Πανεπιστηµίου
Αιγαίου επισηµαίνει τα σοβαρά προβλήµατα που θα δηµιουργή-
σει στις τοπικές κοινωνίες η κινητικότητα και διαθεσιµότητα των
διοικητικών υπαλλήλων των ΑΕΙ και ΤΕΙ.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Λειτουργών Τεχνι-
κής Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης διαµαρτύρεται για την ένταξη
εκπαιδευτικών εξαιρέσιµων κατηγοριών σε καθεστώς διαθεσιµό-
τητας.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Εκπαι-
δευτικών Κοµµωτικής παραθέτει τις απόψεις του σχετικά µε την
προϋπάρχουσα και την υφιστάµενη κατάσταση που επικρατεί
στην εκπαίδευση και κατάρτιση µαθητών ειδικότητας κοµµωτι-
κής.

49) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου
Ηλείας παραθέτει τις προτάσεις του για την κοινωνική ασφάλιση
των εµπόρων και επαγγελµατιών, καθώς και ζητήµατα που αφο-
ρούν τον ΟΑΕΕ.

50) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία αιτείται τη σύγκληση της αρµόδιας
επιτροπής, ώστε να συνεχιστεί οµαλά η υλοποίηση του έργου
«Ολοκληρωµένο Πρόγραµµα Βιώσιµης Ανάπτυξης Πίνδου».

51) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Αισθητικών Αποφοί-
των ΤΕΙ Εκπαιδευτικών Ελλάδος αιτείται την επανεξέταση
θεµάτων που αφορούν τον κλάδο της αισθητικής στην εκπαί-
δευση.

52) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά το σο-
βαρό πρόβληµα που αντιµετωπίζουν πολλά ελαιουργεία στην
Κρήτη, λόγω πλειστηριασµών και κατασχέσεων.

53) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην
εφαρµογή του µέτρου της διαθεσιµότητας στο προσωπικό του
ΤΕΙ Κρήτης.

54) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Στρατιωτικών Περιφέ-
ρειας Δυτικής Μακεδονίας αιτείται την επίλυση θέµατος που
αφορά τη συνυπηρέτηση στρατιωτικού µε σύζυγο δηµόσιο υπάλ-
ληλο.

55) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του ΤΕΙ Κρήτης επι-
σηµαίνει το πρόβληµα υποστελέχωσης του διοικητικού
προσωπικού στο εν λόγω ίδρυµα.

56) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Δηµήτριος Μπελαµπιανάκης
διαµαρτύρεται για τη διπλάσια µείωση της σύνταξής του από ότι
προβλέπει ο ν.4051/2012.

57) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ.ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ, Αιτω-
λοακαρνανίας κ.ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ, Σάµου κ. ΑΓΝΗ ΚΑΛΟ-
ΓΕΡΗ, και Αχαΐας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία  η Ένωση Μηχανικών Δηµοσίων Υπαλλή-
λων Διπλωµατούχων Ανωτάτων Σχολών-Τµήµα Υπουργείου Εθνι-
κής Άµυνας διαµαρτύρεται για τις αυθαίρετες και παράνοµες
διαθεσιµότητες και απολύσεις διπλωµατούχων µηχανικών συµ-
βασιούχων αορίστου χρόνου στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας.

58) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  οι Δήµαρχοι της Περιφερειακής
Ενότητας Σερρών εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για τη δια-
κοπή λειτουργίας της ΕΡΑ Σερρών.

59) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι κύριοι Γ. Παπανικολάου και Μ.
Κουλούρας, µηχανικοί που ασχολούνται  µε τον τοµέα αντιπαρο-
χής  αιτούνται την απάλειψη από την αξία αυτοπαράδοσης της
αξίας του οικοπέδου και την εφαρµογή της µόνο στο κόστος δα-
πανών για την ανέγερση οικοδοµής.

60) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην έλλειψη απαραίτητου ια-
τρικού προσωπικού στο Περιφερειακό Ιατρείο Λαµπείας στο
Νοµό Ηλείας.

61) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Αµφίπολης Νοµού Σερ-
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ρών αιτείται την εξαίρεση από την κινητικότητα και διαθεσιµό-
τητα των δηµοτικών αστυνοµικών και σε δήµους µέχρι δέκα χι-
λιάδων κατοίκους.

62) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά προβλήµατα στη λει-
τουργία του Νοµαρχιακού Νοσοκοµείου Ηλείας.

63) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΣΣΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία το Τµήµα Ηπείρου του Τεχνικού Επιµελητη-
ρίου Ελλάδος αιτείται την υιοθέτηση προτάσεών του σχετικά µε
τον προγραµµατικό σχεδιασµό του λιµένα Πρέβεζας.

64) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο κ. Βασίλειος Μπένος, καθηγητής στατιστικής και
πρώην Πρύτανης του Πανεπιστηµίου Πειραιώς, αιτείται τη συγ-
κρότηση Υπηρεσιακού Συµβουλίου για το Διοικητικό Προσωπικό
του Πανεπιστηµίου.

65) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά αίτηµα του Επι-
µελητηρίου Αχαΐας να συµµετάσχει και η Αχαϊκή Τράπεζα στην
ανασυγκρότηση των συνεταιριστικών Τραπεζών, µε πυλώνα την
Πανελλήνια Τράπεζα.

66) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τη στάση της
πολιτείας απέναντι σε ασθενείς µε ηπατίτιδα C.

67) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την εικόνα
ντροπής που παρουσιάζει η προβλήτα του Ρίου.

68) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην έλ-
λειψη ιατρείου στο Τραγανό Ηλείας.

69) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε αίτηµα των
εργαζοµένων στα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα για τη διατή-
ρηση του δηµόσιου χαρακτήρα της εταιρείας.

70) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο ζήτηµα της
αδειοδότησης της τουριστικής µαρίνας Αιγίου.

71) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε καθυστερή-
σεις στα ραντεβού ατόµων µε αναπηρία για έλεγχο της
Υγειονοµικής Επιτροπής του ΕΟΠΠΥ. 

72) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο  αφορά στον κατεπεί-
γοντα διαχειριστικό έλεγχο που ζήτησε ο Υπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας κ. Ιωάννης Βρούτσης,  από
τους επιθεωρητές για το Ταµείο Επικουρικής Ασφαλίσεως Υπαλ-
λήλων Εµπορικών Καταστηµάτων.

73) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ελληνική Οµοσπονδία
Θαλασσαιµίας αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά πρό-
βληµα που προέκυψε στη διαδικασία προµήθειας αντιδραστη-
ρίων για το µοριακό έλεγχο του αίµατος για τους τρεις
επόµενους µήνες.

74) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε τοπο-
θετήσεις αξιωµατικών της ΕΛΑΣ στο Αστυνοµικό Μέγαρο της
οδού Ερµού.

75) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά µηνυτήρια ανα-
φορά κατά του Υπουργού Παιδείας κ. Κωνσταντίνου Αρβανιτό-
πουλου από ιδιωτικούς εκπαιδευτικούς.

76) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε κλοπές
στα σχολικά συγκροτήµατα µετά τις αλλεπάλληλες καταργήσεις
των φυλάκων.

77) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Επαγγελ-
µατιών Βιοτεχνών και Εµπόρων Νοµού Ηρακλείου εκφράζει την
αντίθεσή της στη νέα πρακτική των τραπεζών να συµψηφίζουν,
και µάλιστα χωρίς τη συναίνεση των δανειοληπτών, τα υπόλοιπα
δανείων µε τυχόν καταθέσεις τους.

78) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε διευκρινίσεις
που καλούνται να δώσουν υπάλληλοι του ΙΚΑ Κιλκίς σχετικά µε
κλοπή φακέλων για πρόστιµα που είχαν επιβληθεί σε επιχειρή-
σεις.

79) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε συµβάσεις
µε πολύ υψηλές αποδοχές σε ίδρυµα της Πάτρας.

80) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά καταστήµατα
που δεν έχουν ελεγχθεί τα τελευταία δύο χρόνια και σερβίρουν
νοθευµένα ποτά.

81)Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Τµήµα Επιστήµης Υπο-
λογιστών της Σχολής Θετικών και Τεχνολογικών Επιστηµών του
Πανεπιστηµίου Κρήτης διαµαρτύρεται για την υποβάθµιση του
µαθήµατος της πληροφορικής στην εκπαίδευση.

82) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Εκπαιδευτικών
Λειτουργών Φυσικής Αγωγής εκφράζει την αντίθεσή της στη µεί-
ωση των ωρών φυσικής αγωγής στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση.

83) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Νικόλαος Τσιρίκος αιτείται τη
δίωξη παντός υπευθύνου σε όλα τα πιστωτικά ιδρύµατα της Ελ-
λάδας.

84) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πο-
λυτέκνων Ελλάδος αιτείται τη στήριξη της πολιτείας για τους πο-
λύτεκνους εκπαιδευτικούς και τα τέκνα πολύτεκνων οικογενειών.

85) Οι Βουλευτές Ηρακλείου, κ.κ. ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ και ΜΙΧΑΗΛ
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  το Επιµελητή-
ριο Ηρακλείου επισηµαίνει την ανάγκη µείωσης του ειδικού
φόρου κατανάλωσης στα καύσιµα κίνησης και θέρµανσης των
νησιωτικών περιοχών.

86) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυ-
τέκνων Ελλάδος εκφράζει τη διαµαρτυρία της για την άδικη
αντιµετώπιση των πολυτέκνων στον χώρο της παιδείας.

87) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η ΔΑΚΕ Μηχανικών ΤΕ αιτείται την
υιοθέτηση προτάσεών της σε θέµατα που αφορούν το σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Παιδείας και Θρησκευµάτων για την
επαγγελµατική εκπαίδευση.

88) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
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τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ελληνική Οµοσπονδία Θαλασ-
σαιµίας αιτείται την επίλυση θέµατος που προέκυψε στη διαδι-
κασία προµήθειας αντιδραστηρίων για το µοριακό έλεγχο του
αίµατος για τους τρεις επόµενους µήνες.

89) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αθανάσιος Παπαδόπουλος,
Πρόεδρος της Ένωσης Ελλήνων Χηµικών, επισηµαίνει την ανα-
γκαιότητα ύπαρξης της Χηµείας στο σχολικό πρόγραµµα και της
πολυσήµαντης παρουσίας της στην εκπαίδευση.

90) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε καταδίκη
ζευγαριού σε φυλάκιση για βασανισµό ζώων.

91) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι Σχολικοί Σύµβουλοι Φυσικής
Αγωγής Ελλάδος αιτούνται την ενίσχυση του µαθήµατος της Φυ-
σικής Αγωγής στο ελληνικό σχολείο και επισηµαίνουν την ανάγκη
αναβάθµισης του ρόλου των εκπαιδευτικών Φυσικής Αγωγής.

92) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Ηρακλείου επι-
σηµαίνει την ανάγκη µείωσης του ειδικού φόρου κατανάλωσης
στις νησιωτικές περιοχές.

93) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών
Βιοτεχνών και Εµπόρων Νοµού Ηρακλείου εκφράζει τη διαφωνία
της στη νέα πρακτική των τραπεζών να συµψηφίζουν τα υπό-
λοιπα δανείων µε τυχόν καταθέσεις των δανειοληπτών, χωρίς τη
συναίνεσή τους.

94) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Εκπαιδευτικών Εικαστι-
κών Μαθηµάτων εκφράζει τη διαµαρτυρία της για τη θέση των
Καλλιτεχνικών Μαθηµάτων στο Λύκειο, όπως αποτυπώνεται στο
υπό συζήτηση σχέδιο νόµου του Υπουργείου Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων: «Αναδιάρθρωση της Δευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης».

95) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Δήµος Βέλου-Βόχας Νοµού Κορινθίας αιτεί-
ται τη λήψη µέτρων για την αντιµετώπιση της εγκληµατικότητας
και παραβατικότητας στην περιοχή.

96) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Εκπαιδευτικών Τεχνολό-
γων Γεωπόνων αιτείται την επανεξέταση και αναθεώρηση
θεµάτων γεωπονίας και τροφίµων, όπως αναφέρονται στο υπό
συζήτηση σχέδιο νόµου του Υπουργείου Παιδείας και Θρησκευ-
µάτων.

97) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών Κιάτου
Νοµού Κορινθίας αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την
καθυστέρηση εξόφλησης των παραγωγών βερίκοκων και σταφυ-
λιών της περιοχής από την ανώνυµη εταιρεία «ΠΑΣΧΑΛΗΣ ΚΡΕΤΑ
Α.Ε.».

98) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Παναγιώτης Κουτσοµπόγερας
εκφράζει τη δυσαρέσκειά του για την απουσία του µαθήµατος
της Χηµείας ως βασικού µαθήµατος στο πρόγραµµα εκπαίδευ-
σης.

99) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Δήµος Κορινθίων διαµαρτύρεται για τον
καθορισµό υπέρµετρα αυξηµένων τιµών ανά τετραγωνικό µέτρο
οικοπέδου για τα έτη 2011-2013 στις περιοχές που βρίσκονται
εκτός συστήµατος αντικειµενικών αξιών.

100) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η οικογένεια Μαγούλιου από το
Ηράκλειο Κρήτης αιτείται τη διαγραφή προσαυξήσεων και την
ευνοϊκή ρύθµιση ληξιπρόθεσµων οφειλών που αφορούν την ατο-
µική επιχείρηση του θανόντα πατέρα τους.

101) Οι Βουλευτές Μαγνησίας κ.κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ
και ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  ο Ιατρικός Σύλλογος Μαγνησίας αιτείται την επίλυση θέ-
µατος που αφορά τις αυτοδίκαιες αργίες των ιατρών του Πανε-
πιστηµιακού Γενικού Νοσοκοµείου Λάρισας και του Γενικού
Νοσοκοµείου Βόλου «Αχιλλοπούλειο». 

102) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών-
Βιοτεχνών και Εµπόρων του Νοµού Ηρακλείου αιτείται τη µείωση
των φορολογικών συντελεστών για τα φυσικά πρόσωπα.

103) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η οικογένεια Μαγούλιου από το
Ηράκλειο Κρήτης αιτείται τη ρύθµιση οφειλών και τη διαγραφή
των προσαυξήσεων που αφορούν την ατοµική επιχείρηση του
θανόντα πατέρα τους.

104) Οι Βουλευτές Ηρακλείου κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Ενιαίος
Σύλλογος Εκπαιδευτικού Προσωπικού ΤΕΙ Κρήτης, ο Σύλλογος
Ειδικού Τεχνικού Προσωπικού ΤΕΙ Κρήτης και ο Σύλλογος Διοι-
κητικού Προσωπικού ΤΕΙ Κρήτης επισηµαίνουν τις δυσµενείς αλ-
λαγές στις οποίες υπόκειται το ΤΕΙ Κρήτης, εξαιτίας της
ασκούµενης κυβερνητικής πολιτικής. 

105) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Ευθυµία Λενιδάκη αιτείται
την επίλυση θέµατος που αναφέρεται στη µετάταξή της.

106) Η Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΜΑΡΙΑ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛ-
ΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Μελισσοκοµικός Συνε-
ταιρισµός Αιτωλοακαρνανίας διαµαρτύρεται για τις περικοπές
στις δαπάνες του Κέντρου Μελισσοκοµίας Ηπείρου-Αιτωλοακαρ-
νανίας, οι οποίες αρχικά πληρώνονται από το συνεταιρισµό.

107) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Ιαµα-
τικών Πηγών και Λουτροπόλεων Ελλάδος εκφράζει την αντίθεσή
του στην εγκύκλιο του ΕΟΠΥΥ σχετικά µε τη χορήγηση λουτρι-
κού επιδόµατος και τις αρνητικές συνέπειες που επέφερε σε
όλες τις ελληνικές λουτροπόλεις.  

108) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Υπαλλήλων Λιµανιών
Ελλάδας και η Ένωση Λιµενεργατών ΟΛΠ διαµαρτύρεται για την
πώληση του µετοχικού κεφαλαίου ΟΛΠ και ΟΛΘ από το ΤΑΙΠΕΔ
και τις απαιτήσεις της COSCO για τη µείωση του εγγυηµένου τι-
µήµατος που καταβάλλει για τον προβλήτα ΙΙ στο λιµάνι του Πει-
ραιά.

109) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙ-
ΝΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη
λειτουργία των υποδοµών υγείας στη δυτική Ευρυτανία. 

110) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ)
ΜΑΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην
αδυναµία των αγροτών της Ιεράπετρας να εκπληρώσουν τις οι-
κονοµικές τους υποχρεώσεις στην άρδευση.

111) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  οι Δήµοι Δυτικής Αθήνας και ο Πρόεδρος
του ΑΣΔΑ εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για τη διακοπή λει-
τουργίας του Νοσοκοµείου «Αγία Βαρβάρα». 
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112) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ)
ΜΑΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Πτυχιούχων
Φυσικής Αγωγής Νοµού Ηρακλείου διαµαρτύρεται για την υπο-
βάθµιση του µαθήµατος της Φυσικής Αγωγής στην εκπαίδευση.

113) Η Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥ-
ΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία καθηγητές του Τµήµατος
Επιστήµης Υπολογιστών της Σχολής Θετικών και Τεχνολογικών
Επιστηµών του Πανεπιστηµίου Κρήτης παραθέτουν τις προτάσεις
τους για τη διδασκαλία της Πληροφορικής στο γενικό λύκειο. 

114) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Διευθυντής της ΝΜΥ ΕΟΠΥΥ
Πύργου Ηλείας αιτείται την επίλυση λειτουργικών προβληµάτων
που αντιµετωπίζει η ΝΜΥ ΕΟΠΥΥ Πύργου Ηλείας. 

115) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ)
ΜΑΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τις
απεργιακές κινητοποιήσεις των εργαζοµένων του Νοσοκοµείου
Αγίου Νικολάου Κρήτης, µε αφορµή τα προβλήµατα που αντιµε-
τωπίζει ο κλάδος και η δηµόσια υγεία γενικότερα.

116) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Διπλωµατούχων και
Τελειοφοίτων ΙΕΚ Πύργου - Ειδικότητας Φυλάκων Μουσείων και
Αρχαιολογικών Χώρων αιτείται τη λήψη µέτρων για την κατοχύ-
ρωση των επαγγελµατικών δικαιωµάτων του κλάδου.

117) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την πρόταση
που κατέθεσε η Δηµοτική Κοινότητα Αιγίου για την οδική σύν-
δεση του νέου λιµανιού µε τη νέα εθνική οδό Αθηνών- Πατρών. 

118) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε Μυκη-
ναϊκό Νεκροταφείο στη Βούντενη Αχαΐας, κατατάσσοντας την
περιοχή ως σηµαντικότατη για τους αρχαιολόγους και µελετητές
του αρχαίου κόσµου.

119) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ)
ΜΑΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγ-
γελµατιών-Βιοτεχνών και Εµπόρων Νοµού Ηρακλείου αιτείται τη
µείωση του κόστους της ηλεκτρικής ενέργειας και για τις µικρο-
µεσαίες επιχειρήσεις.

120) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Καλυ-
µνίων Νοµού Δωδεκανήσου επισηµαίνει τα προβλήµατα λειτουρ-
γίας των γραφείων εξυπηρέτησης φορολογουµένων στον εν
λόγω δήµο.

121) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Χάλκης
Νοµού Δωδεκανήσου αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά
την υπερβολική, σε σχέση µε την υπόλοιπη Ελλάδα, χρέωση
Έκτακτου Ειδικού Τέλους Ακινήτων στους δηµότες του.

122) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Ρόδου
Νοµού Δωδεκανήσου επισηµαίνει την ανάγκη διάθεσης ασθενο-
φόρου, καθώς και τη λειτουργία κέντρου υγείας στην περιοχή
του Έµπωνα.

123) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κα-
τέθεσαν αναφορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµβούλιο του
Δήµου Νεάπολης-Συκεών Νοµού Θεσσαλονίκης διαµαρτύρεται
για τη διακοπή λειτουργίας του παραρτήµατος του ΕΟΠΥΥ στη
Δηµοτική Ενότητα Συκεών και αιτείται την κατασκευή υπερσύγ-
χρονου κτηρίου για τη διαµόρφωση ενός κέντρου υγείας αστικού
τύπου.

124) Οι Βουλευτές Ηρακλείου, κ.κ. ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ και ΜΙ-
ΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  η Οµο-
σπονδία Επαγγελµατιών- Βιοτεχνών και Εµπόρων Νοµού
Ηρακλείου  επισηµαίνει την αύξηση του τέλους επιτηδεύµατος
κατά τα οικονοµικά έτη 2012 και 2013 και προτείνει την επανα-
φορά του στα επίπεδα του οικονοµικού έτους 2011. 

125) Οι Βουλευτές, Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪ-
ΤΗΣ, Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ και Β’ Πει-
ραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο Δήµος Ναυπακτίας Νοµού Αιτωλοακαρνανίας αιτείται να
αξιοποιηθεί το κτήριο της πρώην ΔΟΥ Ναυπάκτου από το Δήµο
Ναυπακτίας.

126) Ο Βουλευτής Ρεθύµνης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι εκπαιδευτικοί τεχνικής εκ-
παίδευσης σε διαθεσιµότητα του Νοµού Ρεθύµνης εκφράζουν
τη διαµαρτυρία τους για την ακολουθούµενη κυβερνητική πολι-
τική προς τους εκπαιδευτικούς.  

127) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κα-
τέθεσαν αναφορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµβούλιο Έδεσσας
Νοµού Πέλλης εκφράζει την αντίθεσή του στη συγχώνευση ή κα-
τάργηση της Δηµόσιας Κεντρικής Βιβλιοθήκης Έδεσσας. 

128) Οι Βουλευτές, Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪ-
ΤΗΣ, Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ και Β’ Πει-
ραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  ο Μελισσοκοµικός Συνεταιρισµός Αιτωλοακαρνανίας εκ-
φράζει την αντίθεσή του στην απόφαση λήξης του προγράµµα-
τος µελισσοκοµίας για το 2013. 

129) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ)
ΜΑΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Οικονοµολό-
γων Εκπαιδευτικών Δευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης αιτείται την
υιοθέτηση προτάσεών της σχετικά µε τη διδασκαλία των οικονο-
µικών µαθηµάτων στο νέο λύκειο.

130) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Αξιωµατικών
Λιµενικού Σώµατος και ο Σύνδεσµος Υποστήριξης και Συνεργα-
σίας Μελών Ενόπλων Δυνάµεων εκφράζουν την αντίθεσή τους
σε ενδεχόµενη µετάθεση στο 401 ΓΣΝΑ ιατρικού και νοσηλευτι-
κού προσωπικού του ΝΝΑ και σταδιακή µεταφορά των εξωτερι-
κών ιατρείων και του αιµοδυναµικού του εργαστηρίου.

131) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Συλλόγων
Ειδικού και Εργαστηριακού Διδακτικού Προσωπικού παραθέτει
τις προτάσεις της σε θέµατα του κλάδου, που αναφέρονται στο
υπό συζήτηση σχέδιο νόµου του Υπουργείου Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων.

132) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Διευθυντής της ΝΜΥ ΕΟΠΥΥ Πύργου
Ηλείας αιτείται τη λήψη των απαραίτητων µέτρων για την επανα-
λειτουργία του µικροβιολογικού εργαστηρίου και την επίλυση
των λειτουργικών προβληµάτων της Νοµαρχιακής Μονάδας
Υγείας Πύργου.

133) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ)
ΜΑΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγ-
γελµατιών-Βιοτεχνών και Εµπόρων Νοµού Ηρακλείου αιτείται την
άµεση αποσύνδεση της θεώρησης βιβλίων-στοιχείων από τη φο-
ρολογική και ασφαλιστική ενηµερότητα.

134) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Αµοργού Νοµού Κυ-
κλάδων αιτείται την άµεση στελέχωση των αγροτικών ιατρείων
της Αµοργού µε ιατρικό προσωπικό.
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135) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΑΦΑΝ-
ΤΑΡΗ και Α’ Αθηνών κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  ο Περιφερειάρχης Αττικής και Πρόεδρος του
ΕΔΣΝΑ  αιτείται ενηµέρωσης για τα µέτρα ασφάλειας στα κέντρα
διαλογής ανακυκλώσιµων υλικών.

136) Οι Βουλευτές Αχαΐας, κ.κ. ΜΑΡΙΑ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ και
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο Δήµος Καλαβρύτων και άλλοι τοπικοί φορείς και κάτοικοι εκ-
φράζουν την αντίθεσή τους σε ενδεχόµενη διακοπή λειτουργίας
ή υποβάθµιση του Γενικού Νοσοκοµείου Καλαβρύτων και αιτούν-
ται τη διατήρηση της δηµόσιας λειτουργίας του.

137) Οι Βουλευτές, Φθιώτιδας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ,
Καρδίτσης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΑΛΑΚΗΣ, Αιτωλοακαρνανίας κ.
ΜΑΡΙΑ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΥ και κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ και Βοι-

ωτίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΑΘΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η
Κίνηση Πολιτών Πρασιάς Ευρυτανίας  διαµαρτύρεται για την
υποβάθµιση των δοµών υγείας της περιοχής.

138) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Προστασίας Περιβάλ-
λοντος Παραλίας Ακράτας αιτείται την άµεση προώθηση των
αποχετευτικών έργων της περιοχής καθώς και την ολοκλήρωση
του έργου κατασκευής της Ολυµπίας Οδού.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 10905/22-05-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πάντζα Γεωργίου και Δρίτσα Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ’
αριθµ. 6611/256/2-7-13 έγγραφο  από τον Υπουργό Ναυτιλίας και
Αιγαίου η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΓ’ - 4 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1101



1102 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)

«

»



2. Στην µε αριθµό 11044/27-05-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κ. Αθανασίου Αθανάσιου (Νάσου) και Παναγούλη Ευστάθιου

(Στάθη) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/267/2-7-13 έγγραφο  από
τον Υπουργό Ναυτιλίας και Αιγαίου η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΓ’ - 4 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1103

«

»



3. Στην µε αριθµό 11125/29-05-2013 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Δήµα Πύρρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 88563/ΙΗ ΕΞ/2-7-2013

έγγραφο  από τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων η ακό-
λουθη απάντηση:
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«

»



4. Στην µε αριθµό 11340/04-06-2013 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια-Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/288/2-

7-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Ναυτιλίας και Αιγαίου η ακό-
λουθη απάντηση:
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»



5. Στην µε αριθµό 11780/12-06-2013 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Χατζή Οσµάν Αχµέτ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/295-296-298-

314-322/2-7-2013 έγγραφο  από τον Υπουργό Ναυτιλίας και Αι-
γαίου η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 12143/21-06-2013 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Δούρου Ειρήνης (Ρένας) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7550/ΛΣ

32632/2-7-2013 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Συµφωνία
των Αντιπροσώπων των Κρατών-Μελών της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, που συνήλθαν στα πλαίσια του Συµβουλίου, σχετικά µε την
Προστασία Διαβαθµισµένων Πληροφοριών οι οποίες ανταλλάσ-
σονται προς το συµφέρον της Ευρωπαϊκής Ένωσης».

Το νοµοσχέδιο αυτό ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή κατά
πλειοψηφία. 

Εισάγεται προς συζήτηση µε τη διαδικασία του άρθρου 108
του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν να λάβουν τον
λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως αυτής της συµ-
φωνίας. 

Θέλει κάποιος συνάδελφος από τα κόµµατα που διαφώνησαν
να λάβει τον λόγο;

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Μάλιστα, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ο ΣΥΡΙΖΑ κρά-

τησε επιφυλάξεις κατά τη συζήτηση στην επιτροπή. 
Ορίστε, κύριε Δρίτσα, έχετε τον λόγο ως αντιλέγων, για πέντε

λεπτά. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρία Πρόεδρε, οφείλω να επισηµάνω -και να µου το επιτρέ-

ψετε παρακαλώ- την εργώδη κινητικότητα του Υπουργείου Άµυ-
νας αυτό το διάστηµα. Σήµερα έχουµε δύο κείµενα προς κύρωση
και ταυτόχρονα αυτήν την εβδοµάδα στην αρµόδια επιτροπή
έχουµε εννέα συµβάσεις, συµφωνίες ή µνηµόνια αρµοδιότητας
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας. Καλό είναι αυτό. Δεν παρατη-
ρείται, όµως, η ίδια εργώδης και υπεύθυνη στάση και προσπά-
θεια στα δύο κορυφαία και κρίσιµα ζητήµατα της επικαιρότητας.

Το ένα είναι η προετοιµαζόµενη πολεµική επίθεση εναντίον της
Συρίας, για την οποία το Υπουργείο Άµυνας, το Υπουργείο Εξω-
τερικών και η Κυβέρνηση ολόκληρη, όχι µόνο δεν ενηµερώνουν
τη Βουλή και τον ελληνικό λαό, αλλά προφανέστατα εντάσσονται
στην κατηγορία των προθύµων γι’ αυτήν την εγκληµατική πολε-
µική επίθεση. 

Το δεύτερο είναι το τεράστιο παραγωγικό, οικονοµικό, κοινω-
νικό και αµυντικό εθνικό σκάνδαλο που εξελίσσεται από προχθές
-και έχει βέβαια ουρά προς τα πίσω- της Ελληνικής Αµυντικής
Βιοµηχανίας. 

Δεν είναι δυνατό να φτάνουµε στο σηµείο, οι απαιτήσεις της
τρόικας να αναδεικνύουν δήθεν την Κυβέρνηση ως αντιστασιακή,
διότι προτείνει, λέει, την εκκαθάριση εν λειτουργία. Η Ελληνική
Κυβέρνηση οφείλει να στηρίξει την εθνική δηµόσια αµυντική βιο-
µηχανία υπό κρατικό και δηµόσιο έλεγχο και κανένας δεν έχει το
δικαίωµα να θέτει ζητήµατα ένταξης στην αγορά ή διάλυσης
αυτού του οργανωµένου τµήµατος του ελληνικού κράτους. Διότι
πρόκειται και παραγωγικά και κοινωνικά και από την άποψη των
αµυντικών σχεδιασµών για έναν τοµέα στον οποίο κανείς, µα κα-
νείς, δεν έχει λόγο να παρεµβαίνει ούτε η Ευρωπαϊκή Ένωση
ούτε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ούτε η τρόικα ούτε κανείς άλλος. 

Είναι ευθύνη εξ αρχής, µέχρι τέλους της ελληνικής Κυβέρνη-
σης και του ελληνικού κράτους. Απέναντι σε αυτά δεν µπορούν
να σιωπούν και δεν µπορούν να εµφανίζονται και ως αντιστασια-
κοί δήθεν εναντίον της τρόικας.

Προχωρώ στο θέµα για το οποίο σήµερα καλούµαστε να επι-
κυρώσουµε ή όχι τη συµφωνία των αντιπροσώπων των κρατών-
µελών της Ευρωπαϊκής Επιτροπής αναφορικά µε την προστασία
των διαβαθµισµένων πληροφοριών, οι οποίες ανταλλάσσονται
προς το συµφέρον της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Κυρία Πρόεδρε, θα ήταν πολύ λογικό να συζητήσει κανείς τη
διαβάθµιση και την οργάνωση της ανταλλαγής, αλλά και της κα-
τοχύρωσης διαβαθµισµένων πληροφοριών. Με ποιο µηχανισµό;
Μεταξύ κρατών; Αυτό θα µπορούσε -και πρέπει- να είναι µια πολύ
θετική σειρά συµφωνιών. Η Ευρωπαϊκή Ένωση αυτή τη στιγµή
µε ποιο δηµοκρατικό µηχανισµό εγγύησης των πληροφοριών
µπορεί να ανταποκριθεί σε µια τέτοια διαβάθµιση, η οποία και
την ισοτιµία µεταξύ των κρατών-µελών να εξασφαλίζει και την

εγγύηση ότι καµµία πληροφορία δεν θα λειτουργήσει βλαπτικά
προς την αντίθετη κατεύθυνση;

Εκθέσαµε αναλυτικά τις απόψεις µας στην επιτροπή. Δεν είναι
δυνατόν να καλείται το ελληνικό Κοινοβούλιο και µάλιστα ενόψει
της Ελληνικής Προεδρίας -που θα ήταν µια ευκαιρία αυτού του
είδους τα ζητήµατα, αλλά και άλλα να επανατοποθετηθούν- να
ψηφίσει κείµενο το οποίο το χαρακτηρίζει, εκτός όλων των
άλλων, εξαιρετική ασάφεια, να καλείται να επικυρώσει κείµενα
για τη διαβάθµιση πληροφοριών που µπορεί να κριθεί βλαπτική
για τα ποικιλότροπα συµφέροντα της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Πώς είναι δυνατόν να κατηγοριοποιηθεί και να στοιχειοθετηθεί
µε ακριβή τρόπο που να διασφαλίζει εθνικά, κρατικά συµφέροντα
αυτή η περιγραφή των ποικιλότροπων συµφερόντων της Ευρω-
παϊκής Ένωσης; Αντιλαµβάνεστε ότι εναποθέτει την ερµηνεία
στο συσχετισµό των δυνάµεων µεταξύ των κρατών-µελών, ισχυ-
ρών και µη ισχυρών, αδύναµων οικονοµικά και στρατηγικά ή ισχυ-
ρών και προς αυτή την κατεύθυνση καθόλου δεν µπορεί να
εξασφαλίσει την εθνική κυριαρχία ούτε τη δηµοκρατική χρήση
των πληροφοριών σε βάρος ενδεχοµένως της αξιοπρέπειας και
της ελευθερίας των πολιτών όλων των χωρών και φυσικά του ελ-
ληνικού λαού. 

Είναι αναλυτικότερη η τοποθέτησή µας στην επιτροπή. Επικα-
λούµαι αυτά τα βασικά στοιχεία και τελικά ο ΣΥΡΙΖΑ δεν συναινεί
και καταψηφίζει αυτήν τη συµφωνία, όχι γιατί δεν θα έπρεπε να
γίνει, αλλά διότι µε τον τρόπο που αυτήν τη στιγµή έχει οργανω-
θεί δεν εξασφαλίζει κανένα εχέγγυο και δηµοκρατικής χρήσης
των διαβαθµισµένων πληροφοριών και κυριαρχίας των κρατών-
µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Δρίτσα.
Τον λόγο έχει ο κ. Νταβρής ειδικός αγορητής των Ανεξάρτη-

των Ελλήνων, επίσης ως αντιλέγων.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρία Υπουργέ, αγα-

πητοί συνάδελφοι, νοµίζω ότι έκανε κάποιες σωστές επισηµάν-
σεις ο κ. Δρίτσας. Έχουµε διαβαθµισµένες πληροφορίες και θα
πρέπει αυτές να κατευθύνονται σε µια δεξαµενή. Σε ποια δεξα-
µενή; Έχουµε κεντρική υπηρεσία πληροφοριών Ευρώπης;
Έχουµε κοινά συµφέροντα; Τα έχουµε συζητήσει και έχουµε το
χάρτη και βλέπουµε πώς διαπλέκονται τα συµφέροντα και πού
λέµε ναι και πού όχι; 

Είναι ανοιχτή –και το ξέρετε, κυρία Υπουργέ και αγαπητοί συ-
νάδελφοι- µια τεράστια συζήτηση για το πού πάει η Ευρώπη. Πού
πάει η Ευρώπη; Στην κατεύθυνση του federal, την οποία εµείς
δεν πιστεύουµε;

Μπροστά, λοιπόν, υπάρχει αυτή η κουβέντα. Έχει τεθεί το
θέµα από τον κ. Κακλαµάνη, ο οποίος ανήκει στη συµπολίτευση
και από άλλους συναδέλφους. Στην παρούσα φάση, έτσι όπως
είναι τα πράγµατα µεταξύ Βορρά και Νότου κι έτσι που αναδει-
κνύονται µε τις τελευταίες κρίσεις –είδαµε τον κ. Ολάντ χθες να
κάθεται µε τον Πρόεδρο της Γερµανίας και να συζητάει για την
εµπλοκή ή όχι και άλλων δυνάµεων της Ευρώπης στο ζήτηµα της
Συρίας- σχεδιάζεται µηχανισµός; Είναι αυτό το πόνηµα, αυτή η
συµφωνία, που θα τη βρούµε µπροστά στο πλαίσιο κάποιας φεν-
τεραλιστικής Ευρώπης; 

Εάν το ξέραµε, εάν είχαµε καθαρή εικόνα, θα µπορούσαµε να
πέσουµε σε λεπτοµέρειες. Εµείς ως κίνηµα, επειδή είµαστε ενάν-
τια σε αυτήν την κατεύθυνση, ψηφίσαµε «ΟΧΙ». 

Πάµε τώρα µε την ευκαιρία να πούµε, κυρία Υπουργέ, γιατί νο-
µίζω ότι είναι και στις αρµοδιότητές σας, το θέµα της Αµυντικής
Βιοµηχανίας. Θέλω να τονίσω για άλλη µια φορά σε αυτήν την
Αίθουσα ότι ο τρόπος που λειτουργεί το Κοινοβούλιο και η Δη-
µοκρατία δεν τιµά το Κοινοβούλιο. Το ανέφερε λίγο και ο κ. Δρί-
τσας. 

Έχουµε ένα τέτοιο νοµοσχέδιο, µικρής ή µεγάλης σηµασίας,
το πάµε στην επιτροπή της Βουλής, λέµε τις αντιρρήσεις µας και
τοποθετούµαστε. Ακόµα, κυρία Υπουργέ, βλέπουµε έκθεση του
Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους για κονδύλια 1.000 ευρώ και
200 ευρώ. Στη θέση σας προχθές καθόταν ο υπερυπουργός, ο
οποίος θα φέρει για να ξεπουλήσει και τα οικόπεδα της ΕΛΒΟ,
της «ΠΥΡΚΑΛ» κ.λπ. σε χρόνο µηδέν, χωρίς να µπορούµε να το-
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ποθετηθούµε, χωρίς να υπάρχει η αιτιολογική έκθεση του αρµο-
δίου οργάνου του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, να µας πει
πόσα θα κερδίσουµε από τα Κρατικά Λαχεία, τι θα χάσουµε. 

Από την άλλη µεριά, χάνονται δισεκατοµµύρια και βάζουµε για
τέτοια θέµατα το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους να ασχολείται
µε 1.000 ευρώ. Αυτό είναι τεράστιο θέµα.

Δεύτερον, επειδή εκτιµώ ότι πρέπει κάποια στιγµή να σοβα-
ρευτούµε, δεν µπορεί να έχουν γίνει, κυρία Υπουργέ, διακόσιες
χιλιάδες ερωτήσεις και επερωτήσεις µετά το 1974 και εξεταστι-
κές επιτροπές. Ο Άκης, «αίρων το σταυρό του µαρτυρίου» των
Ενόπλων Δυνάµεων, της µεγάλης αυτής «παράγκας» -που περ-
νάτε από εκεί και την βλέπετε, προσέξτε τι θα πω, πάµε και κά-
νουµε εξεταστικές επιτροπές και κάνουµε επερωτήσεις- ο κ.
Τσοχατζόπουλος, λοιπόν, πέρασε από την επιτροπή µε τον κ. Βε-
νιζέλο –νοµίζω ήταν και ο κ. Λοβέρδος- και εξεπλύθη σαν λευκή
περιστερά. Προς τι αυτός ο κοινοβουλευτικός έλεγχος; 

Είστε σίγουροι στο έδρανο που κάθεστε ότι δεν υπάρχει περί-
πτωση αυτά που θέλετε να τα περάσετε. Εµείς ως Αντιπολίτευση
πιστεύουµε πως µε αυτόν τον τρόπο και επειδή απουσιάζει η
ποινή σε αυτόν που λέει ψέµατα ως Υπουργός ή ως Βουλευτής
να αποπεµφθεί και ποτέ να µην ασκήσει το δικαίωµα του εκλέγε-
σθαι, η Βουλή µια χαρά εξυπηρετεί τη διαπλοκή.

Και φτάνω στο τρίτο θέµα, για να µην καταχραστώ το χρόνο.
Επικοινωνιακά το πάτε µια χαρά. Η διαπλοκή, ο καρκίνος της νε-
ότερης Ελλάδας, κρύβεται άριστα πίσω από το κάδρο της µε-
ταρρύθµισης και της νέας δοµής. Έχετε βάλει ένα κάδρο. Η µία
κάθετη του κάδρου λέει δοµή, η άλλη λέει µεταρρύθµιση και από
πίσω η διαπλοκή ζει και βασιλεύει. Αυτή είναι η γενεσιουργός
αιτία που έφτασε η χώρα εδώ. Αυτή απαγόρευσε να υπάρχει Κα-
νονισµός για να µη λέγονται αλήθειες. Αυτή απαγόρευσε στο να
πηγαίνουµε τις επιτροπές και διά της πλειοψηφίας, δήθεν, να ξε-
πλένονται όλα. Εάν δεν αλλάξει αυτό θα προσφέρουµε έργο
στον ελληνικό λαό; 

Πάµε στα Αµυντικά Συστήµατα και κλείνω επαναλαµβάνοντας
γι’ αυτά. Δεν ξέρουµε, δεν ξέρει ο καθένας τι έχει γίνει σε αυτά
–επιτρέψτε µου τον όρο- τα «µαγαζιά»; Έχουν γίνει όργια. 

Πήραµε κανέναν -εκτός του κ. Τσοχατζόπουλου, που δεν είναι
στις ποινές του- και τον καταδικάσαµε; Πώς έπεσαν έξω αυτά τα
«µαγαζιά»; Δεν ξέρει κανείς; Όλοι ξέρουµε! Όλοι ξέρουµε γιατί
δεν παραγγέλνονταν οχήµατα από την ΕΛΒΟ, όταν ήµουν εν
ενεργεία αξιωµατικός. Μία παίρναµε από τη «CITROEN», µία
παίρναµε από εδώ, µία παίρναµε από εκεί. Γίνονταν παραγγελίες
όπλων, έφευγαν πυροµαχικά και πήγαιναν στο Ιράκ, «µαϊµούδες»
χαρτιά, Κασόγκιδες και δεν συµµαζεύεται.

Και τώρα η διαπλοκή περιµένει από πίσω, είναι έτοιµη να αρ-
πάξει τα «φιλέτα» της «ΠΥΡΚΑΛ» στην Αθήνα και να βάλει τους
εργαζόµενους που είναι απλήρωτοι να δουλέψουν -εάν δουλέ-
ψουν- µε 700 ευρώ και θα χύνουµε εµείς δάκρυα και θα έρθει
εδώ ο συναρµόδιος Υπουργός και θα πει: «Μα, έχουµε ανάγκη
τέτοια εντολή πήραµε».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κύριε Νταβρή, παρακαλώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. Είναι σηµαν-
τικό το θέµα.

Τελικά –και κλείνω- ποιος κυβερνάει σε αυτήν τη χώρα; Η
τρόικα στέλνει φαξ στον Πρωθυπουργό και του λέει τι πρέπει να
κάνει; Οµολογήστε το. Δεν κυβερνάµε, κυβερνάει ο κ. Τόµσεν!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Νταβρή.

Τον λόγο έχει ο κ. Δηµήτριος Κουκούτσης ως αντιλέγων από
τη Χρυσή Αυγή.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Το παρόν σχέδιο νόµου αφορά µία από τις συνηθισµένες

πλέον κυρώσεις µνηµονίων κατανόησης, συνεργασίας κ.λπ. που
έρχονται στη Βουλή λόγω του Συντάγµατος, ενώ στην ουσία
έχουν ήδη υπογραφεί και µάλλον στην πράξη ισχύουν.

Ξεκινώντας θα τονίσω πώς πάγια θέση µας είναι η προστασία
της εθνικής ανεξαρτησίας και της εδαφικής ακεραιότητας. Πάγια
θέση µας είναι: ισχυρές Ένοπλες Δυνάµεις στην υπηρεσία του
Έθνους και του ελληνικού λαού.

Από εκεί και πέρα, ερχόµενοι στο ζητούµενο, µιλάµε για µια

κύρωση συµφωνίας η οποία έχει ήδη υπογραφεί από τις 25
Μαΐου του 2011. Για την παρούσα συµφωνία είχε τονιστεί τότε
ότι κρίνεται επωφελής για την πατρίδα µας, αφού απαλλάσσει
τα κράτη-µέλη από την ανάγκη σύναψης αναλόγων συµφωνιών
µεταξύ τους και µε την Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Η συµφωνία υποτίθεται ότι διασφαλίζει διαβαθµισµένες πλη-
ροφορίες που προέρχονται από τα κράτη-µέλη, άρα και αυτές
που εµείς παρέχουµε στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Το θέµα της διαχείρισης των πληροφοριών και γενικά των ζη-
τηµάτων που αφορούν τις διαβαθµισµένες πληροφορίες είναι
ευρύ. Έχει πάρα πολλές πτυχές και δεν καλύπτεται ούτε από
συµφωνίες ούτε από άλλες παραµέτρους. Θεωρούµε ότι δεν έρ-
χεται να δώσει λύση σε κάτι και ούτε, έτσι όπως είναι διατυπω-
µένο, παρέχει κάποια εχέγγυα για τις πληροφορίες σε όποια
βαθµίδα κι αν είναι αυτές.

Στην πράξη, τι νόηµα έχουν τέτοιες συµφωνίες για προστασία
των διαβαθµισµένων πληροφοριών όταν η πατρίδα µας, για πα-
ράδειγµα, δεν µπορεί να αναπτύξει τεχνολογίες και πλέον ουσια-
στικά δεν έχει και αµυντική βιοµηχανία;

Τι νόηµα έχουν τέτοιες συµφωνίες, όταν η πατρίδα µας µέσα
στο πλαίσιο του ΝΑΤΟ είναι, δυστυχώς, υποχρεωµένη στην
πράξη να εκχωρεί την εθνική της κυριαρχία; Εδώ, στην ουσία µε
τη συνθήκη του ΝΑΤΟ, η Ελλάδα αποδέχεται ότι οποιαδήποτε
επίθεση γίνει σε στρατεύµατα του ΝΑΤΟ, αεροσκάφη, πλοία,
στην περιοχή του Ατλαντικού, βόρεια του Τροπικού του Καρκίνου
αποτελεί και επίθεση εναντίον της. Τώρα οι διαβαθµισµένες πλη-
ροφορίες είναι το θέµα;

Τι θα πει «πληροφορίες που ανταλλάσσονται για το συµφέρον
της Ευρωπαϊκής Ένωσης»; Γιατί σήµερα οµιλούµε για την Ευρω-
παϊκή Ένωση και αναφερόµαστε σε ένα πολιτικό πτώµα. 

Τι νόηµα έχει για την πατρίδα µας το να ανταλλάσσει διαβαθ-
µισµένες πληροφορίες, παραδείγµατος χάριν, µε τη Βουλγαρία;
Έχουµε υποχρέωση για παροχή πληροφοριών στη Βουλγαρία,
που στην ουσία η συµπεριφορά της απέναντί µας είναι εχθρική; 

Βέβαια, τονίζουµε το γεγονός ότι σήµερα συζητούµε για κάτι
τέτοιο σε µία χρονική συγκυρία πάρα πολύ περίεργη. Είµαστε
ένα βήµα πριν την επίθεση των Αµερικανοσιωνιστών στη Συρία,
κατά παράβαση κάθε κανόνα Διεθνούς Δικαίου. Όπως έκαναν
και στη Γιουγκοσλαβία, έτσι θα κάνουν και τώρα. Θα επιβάλουν
το νεοταξικό τους δόγµα πάλι διά της βίας. 

Ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Βενιζέλος, φρόντισε να
είναι ο πρώτος από όλους που τους κήρυξε τον πόλεµο ακόµα
και πριν τον Οµπάµα. 

Δεν εµπιστευόµαστε την Κυβέρνηση στην άσκηση της εξωτε-
ρικής πολιτικής. Αυτό είναι σίγουρο. Άλλωστε οι κυβερνήσεις δεν
είχαν τα τελευταία χρόνια ένα δόγµα εξωτερικής πολιτικής. 

Ό,τι και αν έκαναν δεν ήταν για το καλό της πατρίδας µας. Ξέ-
ρουµε ότι η σηµερινή Κυβέρνηση θα στηρίξει την επίθεση ενάν-
τια στη Συρία, όµως το Έθνος µας να µην µπει σε περιπέτειες
λόγω του ραγιαδισµού που σας διακατέχει.

Οι πληροφορίες και ειδικά οι διαβαθµισµένες, είναι υπόθεση
της κάθε χώρας, υπόθεση των υπηρεσιών πληροφοριών της εκά-
στοτε χώρας. Δεν έχει να κάνει µε συµφωνίες ούτε µε πρωτό-
κολλα. Άλλωστε, όπως ξέρουµε, στη χώρα µας αυτοί που
διαχειρίζονται τα της ΚΥΠ διορίζονται µε κοµµατικά κριτήρια.
Είναι ακατάλληλοι, απλοί διαχειριστές κοµµατικών θέσεων. Άλλοι
πάλι που ασχολούνται µε τις µυστικές υπηρεσίες φεύγουν, γρά-
φουν βιβλία, γίνονται περιοδεύοντες θίασοι ανά την Ελλάδα. 

Να µάθουµε επιτέλους και ποια είναι τα κριτήρια για το Διπλω-
µατικό Σώµα. Καλά, κάποια κριτήρια τα ξέρουµε ποια είναι, αλλά
υπάρχουν και άλλα, βαθύτερα. Διπλωµατικό Σώµα τι σηµαίνει;
Σηµαίνει «εµείς και εµείς», τα παιδιά µας, τα ανίψια µας, οι συγ-
γενείς µας, οι γνωστοί µας και πάει λέγοντας. Γι’ αυτό δεν µας
λέει τίποτα σήµερα το παρόν σχέδιο νόµου, το οποίο στην πράξη
είναι κάτι ήσσονος σηµασίας απέναντι στην εθνική ανεξαρτησία,
την ελεύθερη και ισχυρή πατρίδα.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια -Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

και εµείς, κύριε Κουκούτση.
Τέλος τον λόγο έχει ο κ. Σπυρίδων Χαλβατζής, ως αντιλέγων

από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.
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ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Στον τίτλο της αιτιολογικής έκθεσης του νοµοσχεδίου αναφέ-

ρεται: «Συµφωνία των Αντιπροσώπων των Κρατών-Μελών της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, που συνήλθαν στα πλαίσια του Συµβουλίου,
σχετικά µε την Προστασία Διαβαθµισµένων Πληροφοριών οι
οποίες ανταλλάσσονται προς το συµφέρον της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Υπάρχει µια πραγµατικότητα. Οι διαβαθµισµένες πληροφορίες
σχετίζονται πάντα µε το ΝΑΤΟ, µε µυστικές υπηρεσίες, µηχανι-
σµούς και οργανισµούς. Αυτές οι πληροφορίες δεν έχουν καµµία
σχέση µε τα συµφέροντα των εργαζοµένων και του λαού γενικό-
τερα. Ίσα-ίσα κινούνται πάντα σε µια κατεύθυνση εναντίωσης
προς τα συµφέροντα του λαού. Πολλές φορές αυτές οι πληρο-
φορίες συµβάλλουν στον περιορισµό δηµοκρατικών δικαιωµά-
των και ελευθεριών του λαού. Αυτό είναι το πρώτο που θέλουµε
να σηµειώσουµε.

Το δεύτερο είναι ότι η συµφωνία, όπως λέει ο τίτλος, είναι
«προς το συµφέρον της Ευρωπαϊκής Ένωσης». Αυτό αναφέρεται
στον τίτλο, αλλά είναι και επωδός. Σε πάρα πολλά σηµεία του νο-
µοσχεδίου αναφέρεται ότι αυτή η συµφωνία είναι προς το συµ-
φέρον της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και µόνον αυτή η αναφορά
προβληµατίζει όχι µόνο το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, αλλά
θα πρέπει να προβληµατίζει και κάθε εργαζόµενο. Και αυτό γιατί;
Ποια είναι η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Τι συµφέροντα
υπηρετεί η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Είναι µια πολιτική
η οποία εκφράζει και στηρίζει τα συµφέροντα της αστικής τάξης
σε κάθε χώρα-µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Υποστηρίζει και
υπηρετεί τα συµφέροντα των µονοπωλιακών οµίλων. 

Πόσο βλαπτική είναι αυτή η πολιτική στην καθηµερινή πρα-
κτική, βλαπτική σε βάρος των συµφερόντων της εργατικής
τάξης, του λαού, όλων των εργαζοµένων συνολικά στα εργα-
σιακά δικαιώµατα, στην παιδεία, την υγεία, την πρόνοια, την κοι-
νωνική ασφάλιση αλλά και σε ό,τι αφορά τις διεθνείς σχέσεις της
χώρας; Ποια είναι η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Είχαµε
τους ιµπεριαλιστικούς πολέµους στη Γιουγκοσλαβία, στο Ιράκ,
στο Ιράν, στη Βόρεια Αφρική. Τώρα έχουµε την ήδη προετοιµα-
σµένη επίθεση ενάντια στο συριακό λαό. Δεν είναι ιµπεριαλιστική
αυτή η πολιτική;

Εµείς είµαστε κατηγορηµατικά αντίθετοι µε αυτήν την πολι-
τική. Η συµφωνία αυτή µας βρίσκει ριζικά αντίθετους. Κανένα
όφελος για το λαό και τη χώρα δεν υπάρχει και δεν αναφέρεται
καν µέσα σε αυτό το νοµοσχέδιο ότι θα υπάρξει ένα όφελος για
το λαό, για τα λαϊκά στρώµατα. 

Θα ήθελα να θίξω ένα τελευταίο ζήτηµα. Πριν από µία εβδο-
µάδα, κυρία Υπουργέ -ήσασταν παρούσα- συνεδρίασε η Επι-
τροπή των ΔΕΚΟ για να τοποθετηθεί ο πρόεδρος και ο
διευθύνων σύµβουλος στην ΕΑΒ. Οι υποψήφιοι γι’ αυτές τις θέ-
σεις διακήρυξαν ότι έχουν σκοπό να αναπτύξουν την Ελληνική
Αεροπορική Βιοµηχανία και να την κάνουν σηµαία για την ευρύ-
τερη περιοχή. Εκφράσαµε σοβαρές επιφυλάξεις ότι υπάρχει µια
τέτοια προοπτική από την πλευρά της Κυβέρνησης και δυστυχώς
µια εβδοµάδα µετά επιβεβαιωθήκαµε. 

Και λέµε «δυστυχώς», γιατί εµείς πάντα υποστηρίζαµε ότι τα
Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα, η ΕΒΟ, η ΕΑΒ, η «ΠΥΡΚΑΛ», όλες
αυτές οι επιχειρήσεις της αµυντικής βιοµηχανίας, που είναι επι-
χειρήσεις στρατηγικής σηµασίας, σε συνεργασία µε τα ναυπη-
γεία, θα µπορούσαν να συµβάλουν στην ανάπτυξη της
παραγωγικής βάσης της χώρας, στην ανάπτυξη της βιοµηχανίας.
Βεβαίως αυτό µπορεί να γίνει µόνο µε µια άλλη πολιτική, µε µια
άλλη προοπτική, µε µια άλλη εξουσία. 

Δυστυχώς σήµερα έχουν απαξιωθεί, έχουν υποβαθµιστεί,
έχουν διαλυθεί όλες αυτές οι επιχειρήσεις της πολεµικής βιοµη-
χανίας και είναι έτοιµες προς πώληση. Όλη αυτή η θεωρία ότι η
τρόικα τα επιβάλλει, µας βρίσκει κατηγορηµατικά αντίθετους.
Είναι η πολιτική όλων των κυβερνήσεων που υποβάθµισαν όλες
τις επιχειρήσεις στρατηγικής σηµασίας, είναι η πολιτική και του
ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας, και µαζί του ΠΑΣΟΚ και της
Νέας Δηµοκρατίας, είναι η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης
των µονοπωλίων, η πολιτική του ΝΑΤΟ, που οδήγησαν και αυτές
τις βιοµηχανίες στη διάλυση, στην ιδιωτικοποίηση, στην προσπά-
θεια να µην µπορεί σήµερα να παραγάγει η χώρα µας ούτε φυ-

σίγγια. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 
Καταψηφίζουµε αυτήν τη συµφωνία, καταγγέλλουµε αυτήν την

πολιτική που διέλυσε την πολεµική βιοµηχανία, που στέλνει στην
ανεργία χιλιάδες εργαζοµένους, αλλά και αδυνατίζει σηµαντικά
την αµυντική ικανότητα της χώρας. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Χαλβατζή.
Έχει ζητήσει τον λόγο ο κ. Ψυχάρης επί της διαδικασίας. 
Ορίστε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά, κύριε συνάδελφε.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΨΥΧΑΡΗΣ: Ευχαριστώ. 
Με αφορµή αυτά που είπε ο κ. Δρίτσας, µε τα οποία µπορεί να

συµφωνεί ή να διαφωνεί κάποιος, θα ήθελα να πω ότι εκµεταλ-
λεύτηκαν τη διαδικασία κατά την οποία µιλάµε µόνο για την πρό-
ταση νόµου, και έθεσαν άλλα θέµατα, στα οποία τα κόµµατα που
συµφωνούν µε την κύρωση νόµου, δεν µπορούν να απαντήσουν.
Αυτό είναι απολύτως άδικο. Θα έπρεπε ή να περιορίζεται η συ-
ζήτηση στο θέµα της ηµερήσιας διάταξης ή να δίνεται η δυνατό-
τητα και στα κόµµατα που υποστηρίζουν το νόµο, να
αντικρούσουν αυτά που λέγονται. 

Διότι δεν είναι δηµοκρατικό κι είναι άδικο να ακούγεται µόνο η
µία πλευρά -είτε συµφωνούµε είτε διαφωνούµε, δεν µπαίνω επί
της ουσίας, αν όµως µου δώσετε το δικαίωµα θα µπω επί της ου-
σίας να απαντήσω- για θέµατα που είναι εκτός ηµερήσιας διάτα-
ξης και να µην µπορούµε εµείς, ως Νέα Δηµοκρατία, να
τοποθετηθούµε και να µας ακούσει ο κόσµος, διότι στη Βουλή
γίνεται η πολιτική ζύµωση των ιδεών και η ανταλλαγή απόψεων.
Παρακαλώ, λοιπόν, να εφαρµόζεται πλήρως ο Κανονισµός.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Ψυχάρη. Θα απαντήσει η Κυβέρνηση, η οποία είναι πα-
ρούσα. Δεν θα µπω στη συζήτηση.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΨΥΧΑΡΗΣ: Εγώ µιλώ ως Κοινοβουλευτική Οµάδα,
όχι ως Κυβέρνηση. Άλλο η Κυβέρνηση, άλλο τα κόµµατα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ως παρατή-
ρηση, θα έλεγα ότι µπορεί εν µέρει να έχετε δίκιο, δυστυχώς
όµως αυτό συµβαίνει κατά κόρον στο ελληνικό Κοινοβούλιο από
διάφορους οµιλητές ανά διαστήµατα ή συνεχώς. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Θα ήθελα τον λόγο, κυρία
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ορίστε, έχετε
τον λόγο για δύο λεπτά, κύριε Κουρουµπλή, ως Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, προσχωρώ
στην τοποθέτηση του κ. Ψυχάρη. Θα πρέπει µε ευρύτερο πνεύµα
να ερµηνευθεί ο Κανονισµός. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε συνά-
δελφε, έχετε δύο λεπτά. Θα έλεγα, αν µου επιτρέπετε, να τοπο-
θετηθείτε επί της ουσίας σε αυτό που θέλετε. Ο κ. Ψυχάρης
κατέθεσε µια άποψη…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, εδώ είµαστε
στο ελληνικό Κοινοβούλιο. Φαντάζοµαι ότι έχουµε τη δυνατό-
τητα….

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Έχετε όµως
δύο λεπτά. Μη µου ζητήσετε περισσότερο χρόνο. Μιλάτε εκτός
διαδικασίας, µε την ανοχή του Προεδρείου. 

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Επιδείξτε, λοιπόν, ένα πνεύµα

ευρύτερο, κυρία Πρόεδρε, διότι συµβαίνουν στη χώρα πολύ κρί-
σιµα ζητήµατα, όπως αυτό που προέκυψε χθες και θα πρέπει το
Κοινοβούλιο να έχει τη δυνατότητα να εκφράσει κάποια άποψη.
Δηλαδή, πρέπει να υποκύψουµε στη λογική ενός τύπου, όταν η
ουσία αυτήν τη στιγµή είναι ότι η χώρα προκαλείται και προσβάλ-
λεται ακόµα και µε τον τρόπο µε τον οποίο επιχειρούν να της επι-
βάλουν τις επιλογές τους οι δυνάµεις της τρόικας; Δεν πρέπει να
τοποθετηθούµε ως Κοινοβούλιο, επειδή ο Κανονισµός λέει αυτό
ή εκείνο; Βεβαίως, να µιλήσουν ο κ. Ψυχάρης και η Νέα Δηµοκρα-
τία και όλα τα κόµµατα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν κάνουµε
τον Κανονισµό εµείς τώρα όµως. Εσείς τοποθετηθείτε επί του
θέµατος που θέλετε και το συζητούµε σε άλλη συζήτηση, άλλη
φορά. 
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ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Αυτό που έγινε χθες προκα-
λεί το δηµόσιο αίσθηµα, προκαλεί κάθε αξιοπρεπή πολίτη σ’
αυτήν τη χώρα και δεν µπορεί η Κυβέρνηση αυτό το πράγµα να
το αφήνει να περνά έτσι, ανώδυνα. Είναι µια πραγµατική πρό-
κληση αυτό που ζητάει η τρόικα. 

Τι θέλουν, δηλαδή, γι’ αυτήν τη χώρα; Να καταλύσουν τα
πάντα; Να µην υπάρχει τίποτε σ’ αυτήν τη χώρα; Να παραδο-
θούµε άνευ όρων σε όποιες πιέσεις προκύπτουν από εδώ και από
εκεί; 

Βεβαίως µπορεί να υπάρχουν πολλά προβλήµατα στο συγκε-
κριµένο τοµέα της αµυντικής βιοµηχανίας. Να προχωρήσουµε
σε εξορθολογισµό, σε αναδιαρθρώσεις, σε εθελοντική -εάν
υπάρχει η δυνατότητα- διαδικασία συνταξιοδότησης, αλλά και
σε στελέχωση. Γιατί είναι βέβαιο, κυρία Υπουργέ, ότι αυτή η βιο-
µηχανία, όπως για παράδειγµα η Ελληνική Αεροπορική Βιοµηχα-
νία, εάν τη στελεχώσουµε µε προσωπικό που παράγουν τα ΤΕΙ
Χαλκίδος, µε σχετικούς ανθρώπους, µε νέους ανθρώπους, µπο-
ρεί να γίνει κερδοφόρα επιχείρηση. Το ίδιο και στη Θεσσαλονίκη,
όπου µπορούν να ανατεθούν και πολιτικά οχήµατα, όπως τα
απορριµµατοφόρα των δήµων και να υπάρξει µια ανάπτυξη. 

Θα ήθελα να σας ρωτήσω και να µας απαντήσετε, εάν υπάρχει
πρόταση ξένης εταιρείας, για ένα υψηλό ποσό πάνω από 200
εκατοµµύρια, ανάθεσης και δεν την έχετε δεχθεί. Θέλουµε να
έχουµε µια ενηµέρωση.

Ωστόσο, κυρία Πρόεδρε, θεωρούµε ότι είναι ένα πολύ µεγάλο
θέµα. Ο τρόπος µε τον οποίο τίθεται είναι προκλητικός, µας προ-
σβάλλει ως πολίτες, σ’ αυτήν τη χώρα και θα πρέπει η Κυβέρ-
νηση αναλόγως να απαντήσει απέναντι σ’ αυτήν την πρόκληση. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ,

κύριε Κουρουµπλή.
Θέλω να απαντήσω γενικά ότι υπάρχουν και άλλες διαδικασίες

µέσα στο ελληνικό Κοινοβούλιο, που µπορούν να γίνουν και οι
τοποθετήσεις των κοµµάτων και να γίνει µια συζήτηση µε τους
αντιλέγοντες κ.λπ.. Υπάρχουν όµως κάποιες διαδικασίες µέσα
στις οποίες πρέπει να κινηθούµε, για να κρατήσουµε µια ισορ-
ροπία, µια διαδικασία και µια δεοντολογία. Δεν µπορούν όλα να
λέγονται όποτε ο καθένας θέλει.

Κύριε Γιοβανόπουλε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ.
Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες είµαστε εντελώς αντίθετοι µε το συγ-

κεκριµένο συµβόλαιο, σύµβαση, συνθήκη. Λέει ότι θα µοιράζουν
πλέον πληροφορίες στην Ευρώπη τα κράτη. Ποιος τις συλλέγει
αυτές τις πληροφορίες; Λέει: από φορείς, οργανισµούς, υπηρε-
σίες. Ποιοι είναι αυτοί; Τι θεσµοποιούµε; Αυτό που κάποτε ήταν
χαφιεδισµός; Το ρουφιανιλίκι; Ποιοι είναι αυτοί οι άνθρωποι που
συλλέγουν αυτές τις πληροφορίες και πώς τις διαχειρίζονται;

Λέτε: «διαβαθµισµένες πληροφορίες», «TOP SECRET ή EU SE-
CRET ή EU CONFIDENTIAL». Πείτε µας ποιος είναι ο διαβαθµι-
στής. Ποιος θα τις διαβαθµίσει αυτές τις πληροφορίες; Με ποια
κριτήρια; Τι σκοτεινό πράγµα είναι αυτό και πώς πάτε να ρυθµί-
σετε το χάος, τώρα, σε ένα απόλυτα φεντεραλιστικό τοπίο; Πώς
να µην αντιδρούµε οι κοινοβουλευτικές παρατάξεις που δεν θέ-
λουµε το φεντεραλισµό στην Ευρώπη; 

Ξέρω, ο τελευταίος Πρωθυπουργός, πριν από τον σηµερινό
και πρώην Πρόεδρός σας περιφέρεται τώρα στην Αµερική και
δεν ξέρω αν κάνει αµειβόµενες ή µη οµιλίες. Πάντως µιλά για µια
ευρωπαϊκή -άκουσον-άκουσον!- ιθαγένεια. Εκεί κατατείνουν και
τέτοιου είδους συνθήκες. Θα τον δείτε σήµερα. Γιορτάζετε τα
τριάντα εννέα σκαλοπάτια του Χίτσκοκ, του ΠΑΣΟΚ, δεν ξέρω αν
είναι της χώρας προς την άβυσσο. Θα τον δείτε σήµερα, να τον
παρακαλέσετε εκ µέρους µου, να έρθει να µιλήσει στη Βουλή,
να µας πει πού έκανε λάθος, να µας πει πώς εµείς οι νέοι Βου-
λευτές µπορούµε να διορθώσουµε πράγµατα. Εδώ και όχι να πε-
ριφέρεται δεξιά και αριστερά. Μια οµιλία να κάνει και να µας πει.
Καλότροπα το λέω. Να τον ακούσουµε εδώ, όπως και όλους αυ-
τούς για τους οποίους µιλούσε πριν ο κ. Νταβρής. 

Ο probis politicus, ο αγαθός πολιτικός άνδρας αναζητείται, ο
γενναίος, ο φιλότιµος, όχι ο venalis politicus, ο διεφθαρµένος,
που φθάνει σήµερα τα πράγµατα στην ΕΛΒΟ, στα ΕΑΣ, στη
«ΛΑΡΚΟ» σε σηµείο, που να τα ξεπουλά όλα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Γιοβανόπουλε.

Τον λόγο έχει η Υπουργός κ. Φώφη Γεννηµατά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα ήθελα να ξεκινήσω από την

τοποθέτηση του ΣΥΡΙΖΑ. Πραγµατικά δεν µπορώ να κατανοήσω,
πρώτα απ’ όλα, το θέµα σε σχέση µε το ζήτηµα της Συρίας. Ειλι-
κρινά, δεν µπορώ να καταλάβω τελικά ποια είναι η θέση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ και πού στέκονται, γιατί, απ’ όσο γνωρίζω, δύο χρόνια πριν
ζητούσαν µε ανακοινώσεις τους παρέµβαση στη Συρία, για να
αντιµετωπιστεί το καθεστώς και σήµερα έχουν βρεθεί στην ακρι-
βώς αντίθετη θέση. 

Σε κάθε περίπτωση, όµως, αυτό που έχει σηµασία είναι ότι η
ελληνική Κυβέρνηση έχει µία σταθερή θέση για το ζήτηµα αυτό
και αυτή η σταθερή θέση ήταν εξαρχής ότι θα πρέπει -και το πρό-
τεινε- µια πολιτική λύση να δώσει διέξοδο σ’ αυτό που σήµερα
τείνει να γίνει µία τραγωδία στη Συρία. Δεν υπάρχει καµµία αµ-
φιβολία ότι, όπως όλη η διεθνής κοινότητα, έτσι και η χώρα µας
καταδίκασε το ειδεχθές έγκληµα της χρήσης απαγορευµένων
χηµικών όπλων. 

Από εκεί και πέρα, συµµετέχουµε και παρακολουθούµε όλες
τις συζητήσεις στο επίπεδο της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του
ΝΑΤΟ και πληροφορούµαστε τα πάντα. Για το σκοπό αυτό έχουν
κάνει ανακοινώσεις και ο αρµόδιος Υπουργός Εξωτερικών και ο
αρµόδιος Υπουργός Εθνικής Άµυνας. Ο Υπουργός Εθνικής Άµυ-
νας έχει ανακοινώσει ότι θα ενηµερώσει την αρµόδια επιτροπή
της Βουλής, και το γνωρίζετε αυτό. Ως εκ τούτου, δεν υπάρχει
κανένα απολύτως ζήτηµα σε σχέση µε το θέµα της Συρίας.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα των Ελληνικών Αµυντικών Συστηµά-
των. Επίσης δεν µπορώ να κατανοήσω ποιο είναι το πρόβληµά
σας. Ότι η Κυβέρνηση έχει µία σταθερή θέση υπεράσπισης της
γραµµής της, που ήταν εξαρχής η αναδιάρθρωση της εταιρείας
σε λειτουργία; Σας ενοχλεί αυτό; Ακόµη και εάν σας ενοχλεί, δεν
µπορώ να κάνω κάτι, γιατί είναι µία κοινή άποψη και του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας και του Υπουργείου Οικονοµικών ότι πρέ-
πει να στηριχθεί η αµυντική βιοµηχανία της χώρας. 

Κανείς δεν λέει πως αυτό δεν είναι ένα πάρα πολύ δύσκολο
εγχείρηµα και είναι ένα πάρα πολύ δύσκολο εγχείρηµα, γιατί θα
πρέπει να σταµατήσουµε να επιβαρύνουµε τον Έλληνα φορολο-
γούµενο πολίτη και να µη χύνουµε κροκοδείλια δάκρυα. Να κρα-
τηθεί η αµυντική βιοµηχανία, αλλά δεν πρέπει να πληρώσει ούτε
ένα ευρώ από εδώ και πέρα ο Έλληνας φορολογούµενος πολί-
της.

Ξέρετε ότι έχουµε να αντιµετωπίσουµε έλεγχο από τη Γενική
Διεύθυνση Ανταγωνισµού, για παράνοµες κρατικές ενισχύσεις
ύψους ενός δισεκατοµµυρίου; Ξέρετε τα δυσθεώρητα χρέη της
εταιρείας και ότι η προσπάθεια που κάνουµε είναι πραγµατικά τι-
τάνια. Η πρόταση που έχουν επεξεργαστεί οι σύµβουλοι απαντά
σε όλα αυτά τα ζητήµατα, οικονοµικά και νοµικά, µε τεκµηρίωση
εξαιρετική. Ετοιµάζουµε, λοιπόν, την αντίδρασή µας και την
απάντησή µας και η διαπραγµάτευση γι’ αυτό το ζήτηµα συνεχί-
ζεται. 

Εγώ θεωρώ ότι αυτή η συγκυρία έχει ανάγκη από συνεννόηση
των πολιτικών δυνάµεων, κύριε Δρίτσα, και όχι από αυτό το κλίµα
της έντασης και το εµφυλιοπολεµικό. Πραγµατικά, θεωρώ ότι δεν
συνεισφέρουµε απολύτως τίποτα, εάν δεν µπορέσουµε σ’ αυτό
το Κοινοβούλιο να συνεννοηθούµε σε χαµηλούς τόνους, γι’ αυτά
που αποτελούν προτεραιότητα για τον τόπο. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ελάτε στην επιτροπή να τα συζητή-
σουµε σε χαµηλούς τόνους. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εθνικής
Άµυνας): Είµαι στη διάθεσή σας -αµέσως µετά την ενηµέρωση
που θα κάνει ο Υπουργός, για την οποία έχετε ενηµερωθεί- να
σας ενηµερώσω για όλα τα ζητήµατα. 

Από εκεί και πέρα, αναφέρθηκε ότι υπάρχει προσφορά ξένης
εταιρείας, την οποία δεν έχω κάνει αποδεκτή.

Πρώτα απ’ όλα, σας θυµίζω ότι υπάρχει διοίκηση στην εταιρεία.
Η διοίκηση στην εταιρεία είναι αρµόδια να κάνει την οποιαδήποτε
συµφωνία. Η κατεύθυνση που εγώ και ο κ. Αβραµόπουλος έχουµε
δώσει στη διοίκηση αυτής της εταιρείας είναι να µπορέσει να κλεί-
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σει και να εξασφαλίσει τις µεγαλύτερες και περισσότερες δυνα-
τές συµβάσεις, γιατί θέλουµε αυτή η βιοµηχανία να κρατηθεί στα
πόδια της και δεν είναι µόνο οι κατευθύνσεις που έχουµε δώσει
στη διοίκηση, αλλά και εµείς οι ίδιοι κάνουµε επαφές που θεω-
ρούµε απολύτως απαραίτητες, για να µπορέσουµε να ενισχύ-
σουµε την εικόνα της εταιρείας και να µπορέσουµε να κατοχυ-
ρώσουµε συµβάσεις που θα εξασφαλίσουν τη βιωσιµότητα της
εταιρείας. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Δεν απαντήσατε, κυρία
Υπουργέ, υπάρχει τέτοια προσφορά; Πείτε ναι ή όχι. Δεν σας εγ-
καλέσαµε, ρωτάµε εάν υπάρχει. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εθνικής
Άµυνας): Η εταιρεία, κύριε Κουρουµπλή, αφού έχετε ενηµέ-
ρωση, έχει καταθέσει προσφορές, συζητάει µε εταιρείες. Και
πολύ ευχαρίστως να έρθω στη Βουλή -να είναι µαζί και η διοί-
κηση της εταιρείας- και να συζητήσουµε όλα τα θέµατα αναλυ-
τικά. Να είστε βέβαιος, όµως, ότι εµείς τους πιέζουµε να
προχωρήσουν και να βρουν συµβάσεις να υπογράψουν. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Δεν σας εγκάλεσα. Σας είπα
αν υπάρχει τέτοια προσφορά.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εθνικής
Άµυνας): Σε σχέση και µε το θέµα που συζητούµε σήµερα, θέλω
να πω τα εξής: 

Πρώτον, όλοι οι εξουσιοδοτηµένοι εθνικοί αντιπρόσωποι των
κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης έχουν συµφωνήσει σ’
αυτό το πλαίσιο. Δεν υπάρχει ούτε ένας που να διαφωνεί. Και νο-
µίζω πως αυτό είναι εξαιρετικά σηµαντικό.

Το δεύτερο που θέλω να πω είναι ότι µε αυτήν τη συνεργασία
και µε αυτό το πλαίσιο γίνεται πλήρης ο τρόπος επικοινωνίας µε-
ταξύ των κρατών-µελών, που, παρά τα χρόνια συνεργασίας, ξέ-
ρετε ότι υπήρχαν σηµαντικοί ενδοιασµοί και επί χρόνια
προσπαθούσαν αυτά να λύνονται µέσα από διµερείς συµφωνίες.
Αυτή, λοιπόν, η συµφωνία που κυρώνεται σήµερα αντιµετωπίζει
ένα πρόβληµα χρόνιο.

Τρίτον και πιο σηµαντικό -γιατί η αγωνία όλων είναι πως δια-
σφαλίζονται ορισµένα πράγµατα στη λήψη αποφάσεων- θέλω να
τονίσω ότι υπάρχουν ρητές προβλέψεις στα άρθρα 3, 4 και 9 ότι
κάθε εθνική ενέργεια στο πλαίσιο της συµφωνίας εξακολουθεί
να διέπεται από την εθνική νοµοθεσία και τους αντίστοιχους κα-
νόνες και κανονισµούς ασφαλείας, όπου καθορίζονται σαφέ-
στατα, επακριβώς και µε διαφάνεια οι διαδικασίες χειρισµού,
διακίνησης και προστασίας όλων των διαβαθµισµένων πληροφο-
ριών. Δεν εισάγεται κανένας περιορισµός για τη σύναψη άλλων
σχετικών συµφωνιών ή διακανονισµών.

Εποµένως, µε αυτές ακριβώς τις ρήτρες που έχουν προβλε-
φθεί στη συµφωνία, διασφαλίζονται όλες οι συνταγµατικά και νο-
µοθετικά κατοχυρωµένες δηµοκρατικές διαδικασίες λήψης
αποφάσεων από τα αρµόδια κάθε φορά όργανα της χώρας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε και εµείς, κυρία Υπουργέ.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-

θρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνι-
κής Άµυνας: «Συµφωνία των Αντιπροσώπων των Κρατών-Μελών
της Ευρωπαϊκής Ένωσης που συνήλθαν στα πλαίσια του Συµ-
βουλίου, σχετικά µε την Προστασία Διαβαθµισµένων Πληροφο-
ριών οι οποίες ανταλλάσσονται προς το συµφέρον της
Ευρωπαϊκής Ένωσης».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το νο-

µοσχέδιο του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Συµφωνία των Αντι-
προσώπων των Κρατών-Μελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης που
συνήλθαν στα πλαίσια του Συµβουλίου, σχετικά µε την Προστα-
σία Διαβαθµισµένων Πληροφοριών οι οποίες ανταλλάσσονται
προς το συµφέρον της Ευρωπαϊκής Ένωσης» έγινε δεκτό κατά
πλειοψηφία, σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων και
του συνόλου κι έχει ως εξής:

«Συµφωνία των Αντιπροσώπων των Κρατών-Μελών της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης που συνήλθαν στα πλαίσια του Συµβουλίου,
σχετικά µε την Προστασία Διαβαθµισµένων Πληροφοριών οι
οποίες ανταλλάσσονται προς το συµφέρον της Ευρωπαϊκής
Ένωσης

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία των Αντιπροσώπων των Κρατών-
Μελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης που συνήλθαν στα πλαίσια του
Συµβουλίου, σχετικά µε την Προστασία Διαβαθµισµένων Πληρο-
φοριών οι οποίες ανταλλάσσονται προς το συµφέρον της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, που υπογράφηκε στις Βρυξέλλες, στις 25 Μαΐου
2011, το κείµενο τη οποίας σε πρωτότυπο στην ελληνική γλώσσα
έχει ως εξής:

1116 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1118 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1120 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1122 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1124 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1126 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1128 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1130 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1132 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1134 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1136 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 13
παράγραφος 2 αυτής.»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριοι συνά-
δελφοι, παρακαλώ το Τµήµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο
για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την
ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το Τµήµα πα-

ρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Τµήµα τα εξής:
Η Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει την

έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Ναυτιλίας και Αι-
γαίου: «Κύρωση του Πρωτοκόλλου του 2002 στη Διεθνή Σύµ-
βαση των Αθηνών σχετικά µε τη θαλάσσια µεταφορά επιβατών
και των αποσκευών τους, του 1974». 

Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Δηµοκρατικής
Αριστεράς κ. Φώτης Κουβέλης και οι Βουλευτές του κόµµατός του
κατέθεσαν πρόταση νόµου: «Ρύθµιση οφειλών προς τον Ο.Α.Ε.Ε.».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Επίσης, η Διαρκής Επιτροπή Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών

Υποθέσεων καταθέτει τις εκθέσεις της στα σχέδια νόµων του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας:

1. «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Άµυνας της Τσεχικής Δηµοκρατίας, του Οµοσπονδιακού
Υπουργείου Άµυνας της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας της Γερ-
µανίας, του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας, του Υπουργείου Άµυνας της Ιταλικής Δηµοκρατίας, του
Υπουργείου Άµυνας της Ρουµανίας, του Υπουργείου Άµυνας της
Σλοβακικής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρα-
τίας της Σλοβενίας και του Υπουργείου Άµυνας του Ηνωµένου Βα-
σιλείου της Μεγάλης Βρετανίας και της Βόρειας Ιρλανδίας και του
Στρατηγείου της Ανώτατης Συµµαχικής Διοίκησης Μετασχηµατι-
σµού σχετικά µε τη Λειτουργική Σχέση που αφορά το Διακλαδικό
Κέντρο Αριστείας Χηµικής, Βιολογικής, Ραδιολογικής και Πυρηνι-
κής Άµυνας (JCBRN Defence COE Functional Relationship MOU)».

2. «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Άµυνας της Τσεχικής Δηµοκρατίας, του Οµοσπονδιακού
Υπουργείου Άµυνας της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας της Γερ-
µανίας, του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της Ιταλικής Δηµοκρατίας, του
Υπουργείου Άµυνας της Ρουµανίας, του Υπουργείου Άµυνας της
Σλοβακικής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρα-
τίας της Σλοβενίας και του Υπουργείου Άµυνας του Ηνωµένου
Βασιλείου της Μεγάλης Βρετανίας και της Βόρειας Ιρλανδίας
αναφορικά µε την Ίδρυση, Διοίκηση και Λειτουργία του Διακλα-
δικού Κέντρου Αριστείας Χηµικής, Βιολογικής, Ραδιολογικής και
Πυρηνικής Άµυνας (JCBRN Defence COE Operation MOU)».

3. «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουρ-
γείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πορτογαλίας που αφορά στη
συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου  Στρα-
τηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-
AMSCC) και της Τεχνικής Διευθέτησης µεταξύ του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου
Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πορτογαλίας σχετικά µε την εφαρ-
µογή του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας
της Δηµοκρατίας της Πορτογαλίας που αφορά στη συνεργασία
εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου  Στρατηγικών Θα-
λασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)».

Μόνη συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύρωση
της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της Βουλγαρίας σχε-
τικά µε Διασυνοριακές Επιχειρήσεις για Εναέρια Αστυνόµευση».

Το νοµοσχέδιο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία στη Διαρκή Επι-
τροπή. Εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία
του άρθρου 108, παράγραφος 6 του Κανονισµού της Βουλής,
δηλαδή µπορούν να λάβουν το λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί
της κυρώσεως της συµφωνίας αυτής.

Θέλει να λάβει τον λόγο κάποιος συνάδελφος που κρατάει επι-
φυλάξεις ως προς την κύρωση της συµφωνίας; 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Εγώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Τον λόγο έχει

ο εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Χρήστος Καραγιαννίδης.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να πω

κάτι εισαγωγικά, σχετικά µε αυτά που είπε η κυρία Υπουργός.
Κυρία Υπουργέ, σας έχουν πληροφορήσει λάθος. Δεν υπάρχει

ούτε µία ανακοίνωση του ΣΥΡΙΖΑ που να καλεί τη διεθνή κοινό-
τητα να επέµβει στρατιωτικά ή να βοµβαρδίσει τη Συρία. Υπάρχει
ανακοίνωση του ΣΥΡΙΖΑ που καλεί σε διεθνείς πρωτοβουλίες,
ώστε να υποστηριχτούν τα δηµοκρατικά δικαιώµατα των πολιτών
της Συρίας. Μη συγχέετε πράγµατα και µη διαστρεβλώνετε την
αλήθεια. Και όταν έρχεστε εδώ για να διατυπώσετε µια τέτοια
θέση, καλό είναι να έχετε και ένα αποδεικτικό στοιχείο για αυτό
στο οποίο αναφέρεστε. Αλλιώς είναι µια απλή συκοφαντία. 

Δεύτερον, ο ΣΥΡΙΖΑ έχει καλέσει από την εποχή του κ. Βενιζέ-
λου και του κ. Μπεγλίτη να γίνει µία συζήτηση για την ελληνική
αµυντική βιοµηχανία. Από τότε µέχρι σήµερα δεν έχει βγει κανέ-
νας στη Διαρκή Επιτροπή να προκαλέσει αυτήν τη συζήτηση από
πλευράς του Υπουργείου. 

Όσον αφορά το υπό συζήτηση σχέδιο νόµου, η συγκεκριµένη
διεθνής συνθήκη είναι ένα «παιδί» του νέου δόγµατος του ΝΑΤΟ,
που προέκυψε µετά την επίθεση στους Δίδυµους Πύργους και
µε το οποίο η αµερικάνικη εξωτερική πολιτική επέβαλε στα
κράτη-µέλη της συµµαχίας ένα νέο δόγµα προληπτικής επίθε-
σης. Πλέον, µε την επίφαση της απλής υποψίας για τροµοκρα-
τική απειλή, οι Ηνωµένες Πολιτείες ισχυρίστηκαν ότι τα κράτη
µπορούσαν να επιτίθενται σχεδόν σε όποιον ήθελαν, περιφρο-
νώντας τις διαδικασίες του καταστατικού χάρτη του ΟΗΕ. 

Στο πεδίο των αεροπορικών επιχειρήσεων το δόγµα αυτό υλο-
ποιήθηκε µε τη θεωρία των περίφηµων πτήσεων «renegade». Ως
πτήση «renegade» χαρακτηρίζεται η πτήση πολιτικού αεροσκά-
φους για την οποία υπάρχουν βάσιµες ενδείξεις ότι το αεροσκά-
φος αυτό έχει πλέον µετατραπεί σε όπλο στα χέρια τροµοκρατών,
περίπου όπως συνέβη στην περίπτωση των Δίδυµων Πύργων. Σε
βάρος ενός τέτοιου πολιτικού αεροσκάφους επιτρέπεται η χρήση
βίας µέχρι σηµείου κατάρριψης. 

Με άξονα την αντιµετώπιση των πτήσεων «renegade» και την
απώθηση της εναέριας τροµοκρατικής απειλής, ο κ. Βενιζέλος
υπέγραψε τον Νοέµβριο του 2010 την συγκεκριµένη διµερή συµ-
φωνία, η οποία σε απλά ελληνικά δίνει στα συµβαλλόµενα µέρη
το δικαίωµα σε καιρό ειρήνης να χρησιµοποιούν στρατιωτική βία
σε βάρος πολιτικών αεροσκαφών. 

Ο κ. Βενιζέλος κατά την υπογραφή της συµφωνίας έκανε λόγο
για κοινούς ελληνοβουλγαρικούς ουρανούς και κοινούς κανόνες
εµπλοκής. Φυσικά, στο επικοινωνιακό πακέτο ενσωµατώθηκε για
µία ακόµη φορά η αγορά µεταχειρισµένων πολεµικών αεροσκα-
φών από τους Βούλγαρους, η εκπαίδευση στελεχών του βουλ-
γαρικού στρατού σε ελληνικές στρατιωτικές σχολές και οι
παραγγελίες στην εγχώρια αµυντική βιοµηχανία. 

Ωστόσο, κατά τη διάρκεια των τριών ετών που η συµφωνία πα-
ρέµεινε στα συρτάρια του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας, δεν έγινε
καµµία σοβαρή προσπάθεια για δηµιουργία κοινού ελληνοβουλ-
γαρικού ουρανού. Οι Βούλγαροι, όπως αναµενόταν εξ άλλου,
δεν αγόρασαν κανένα µεταχειρισµένο αµυντικό υλικό, δεν έστει-
λαν τα στελέχη τους σε στρατιωτικές σχολές και δεν έκαναν και
καµµία σοβαρή παραγγελία στην εγχώρια αµυντική βιοµηχανία.
Προφανώς, δεν φταίει η µη κύρωση της συµφωνίας. 

Επίσης, τα τρία χρόνια που µεσολάβησαν δεν αποτέλεσαν ση-
µαντικό στρατιωτικό σύµµαχο, αφού η πολεµική τους αεροπορία
έχει να αντιµετωπίσει σοβαρά θέµατα παλαιότητας υλικού. 

Να πούµε ότι η συγκεκριµένη τριετής καθυστέρηση, εκτός από
ουσιαστικά ζητήµατα, γεννά και ένα σοβαρό θέµα για το οποίο
σας ρωτήσαµε και στη Διαρκή Επιτροπή και απάντηση δεν πή-
ραµε. Προβλέπει ως εκτελεστικό φορέα για την υλοποίηση της
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συµφωνίας, το στρατηγείο της Λάρισας, το οποίο, όµως, πλέον
έχει καταργηθεί. Στην κατάργησή του, δε, συµφώνησε και ο κ.
Βενιζέλος. 

Ο συντονισµός, λοιπόν, αυτών των επιχειρήσεων θα γίνεται
από το Τορεχόν της Ισπανίας. Τι έχετε να πείτε επ’ αυτού, έστω
και στο Τµήµα, γιατί στη Διαρκή Επιτροπή το αποφύγατε; 

Η, δε, διµερής συµφωνία µε τη Βουλγαρία περιλαµβάνει, επί-
σης, και µία επιβάρυνση στο προϋπολογισµό της Πολεµικής Αε-
ροπορίας, αν σκεφτούµε ότι η ωριαία πτήση στοιχίζει στην
Πολεµική Αεροπορία 10.000 ευρώ.

Εµείς, λοιπόν, λέµε ότι αυτή η ιστορία γίνεται προς όφελος του
ΝΑΤΟ, όπου µε έξοδα της Πολεµικής Αεροπορίας θα υπάρχει
µια εκπαίδευση Βούλγαρων πιλότων. Και το µόνο που εµείς θα
κερδίσουµε από αυτό είναι το τίποτα. Αυτά είχα να πω περί επ’
ωφελείας. 

Δεύτερον, σε ό,τι αφορά τα έσοδα και τα έξοδα που έχουµε
από το ΝΑΤΟ.

Στα έσοδα από το ΝΑΤΟ υπάρχει µια καθίζηση σε αυτά που
θα πάρει η χώρα µας από τα 51.000.000 στα 35.000.000 και η
συµµετοχή µας υπολογίζεται στα 74.000.000. Υπάρχει, δηλαδή,
µια συµµετοχή µας -επειδή είµαστε µέλος του ΝΑΤΟ- ύψους
40.000.000. 

Θα σας το πω λίγο µε απλά ελληνικά, επειδή προχθές πουλή-
σατε τα λαχεία. Το ετήσιο όφελος από την πώληση των λαχείων
θα ήταν 40.000.000 µε τα προϋπολογιζόµενα κέρδη. Έτσι µας εί-
πατε. Το ετήσιο έξοδό µας για τη συµµετοχή στο ΝΑΤΟ είναι
40.000.000. Ουσιαστικά, δηλαδή, πουλήσατε τα λαχεία για να πλη-
ρώνετε το ΝΑΤΟ. Οπότε, δεν µπορούµε να αντιληφθούµε που βρί-
σκεται η επ’ ωφελεία του ελληνικού κράτους σε αυτό το σηµείο. 

Συνοψίζοντας τα παραπάνω, είναι σαφές ότι από την αιτιολο-
γική έκθεση απουσιάζει οποιαδήποτε αιτιολογία. Η συγκεκριµένη
συµφωνία µπορεί να είναι οτιδήποτε, ακόµη και επίδειξη υπέρ-
µετρου νατοϊκού ζήλου για την εκπαίδευση Βουλγάρων. Οπότε
πρέπει να απαντηθεί το εξής ερώτηµα: Για ποιο λόγο επιβαρύ-
νεται µε έξοδα ο προϋπολογισµός της Πολεµικής Αεροπορίας; 

Επίσης, µπορεί να θεωρηθεί ως πρόβα τζενεράλε αεροπορι-
κών επιχειρήσεων προστασίας αγωγών µε συµµετοχή και του Ισ-
ραήλ. Η Κυβέρνηση, δε, δεν αιτιολογεί για ποιο λόγο επιλέγει
σήµερα να φέρει αυτήν την κύρωση, µετά από τρία χρόνια. 

Τέλος, θέλω να πω κάτι που είπα και στη Διαρκή Επιτροπή και,
επίσης, δεν απαντήθηκε. Το άρθρο 4, παράγραφος 3 προβλέπει
την υπογραφή διµερούς τεχνικής διευθέτησης. Εάν η Κυβέρνηση
δεν δεσµευθεί για την προηγούµενη ενηµέρωση της Βουλής για
το περιεχόµενο τέτοιων διευθετήσεων, στην πραγµατικότητα θα
πρόκειται για µια εν λευκώ εξουσιοδότηση, δυνάµει της οποίας
επιτρέπει να συµφωνηθούν τα πάντα. 

Τούτων δοθέντων, εµείς καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Καραγιαννίδη.
Τον λόγο έχει ο αντιλέγων από τη Χρυσή Αυγή κ. Δηµήτριος

Κουκούτσης.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Τη στιγµή που ο λαός της Συρίας δίνει ένα αξιοθαύµαστο µά-

θηµα θάρρους και αντίστασης σε ένα βάρβαρο καθεστώς, η διε-
θνής κοινότητα ουσιαστικά σιωπά, απορροφηµένη από τις
δυσµενείς οικονοµικές εξελίξεις σε ΗΠΑ και Ευρώπη. Η στάση
της, όµως, αυτή λειτουργεί ουσιαστικά ως πράσινο φως προς το
καθεστώς Άσαντ για να συνεχίσει να πνίγει στο αίµα ακόµα και
τις πιο ειρηνικές διαδηλώσεις. 

Τώρα, η διεθνής κοινότητα, µε επικεφαλής τον ΟΗΕ και την
Ευρωπαϊκή Ένωση, οφείλει να αποµονώσει το αιµοσταγές καθε-
στώς, στηρίζοντας παράλληλα πολιτικά και οικονοµικά τις δυνά-
µεις της αντιπολίτευσης.

«Τώρα είναι πραγµατικά η ώρα της έµπρακτης αλληλεγγύης
προς το λαό της Συρίας», 1 Αυγούστου 2011, Ρένα Δούρου, στέ-
λεχος του ΣΥΡΙΖΑ. 

Εµείς ξέρουµε τι γίνεται µε τη συγκυβέρνηση. Θα κάτσει ως
καλό γιουσουφάκι στην Αµερική, για να κάνουν τη δουλειά τους.
Να το κάνει, όµως, και η Αριστερά;

Ερχόµαστε, τώρα, στο προκείµενο: 
Όπως είπα και πριν, έχουµε ακόµα ένα σχέδιο νόµου που απο-

σκοπεί σε κύρωση συµφωνίας, η οποία ήδη έχει υπογραφεί από
την 1η Ιανουαρίου 2010. Είπαµε ότι πρόκειται για κυρώσεις, οι
οποίες ισχύουν αναδροµικά. 

Το ζήτηµα της Βουλγαρίας, όµως, και το πως το έχουν χειριστεί
οι κυβερνήσεις µέχρι σήµερα στην Ελλάδα, είναι πραγµατικά απο-
ρίας άξιο. Βοηθήσαµε τη Βουλγαρία να µπει στην Ευρωπαϊκή
Ένωση. Βοηθήσαµε τη Βουλγαρία να µπει στο ΝΑΤΟ. Προφανώς,
αυτοί που το έκαναν από την ελληνική πλευρά σκέφτηκαν ότι δεν
υπάρχουν προβλήµατα µε τους Βούλγαρους. Δεν έχουµε θέµατα
ιστορικά. Και για να µη θεωρήσετε, βέβαια, ότι κοιτάµε µόνο στο
παρελθόν, οι Βούλγαροι δεν έχουν πάψει, ακόµη και σήµερα, να
έχουν επεκτατικές τάσεις απέναντι στην πατρίδα µας. 

Στη Θράκη, πέρα από τους Τούρκους, είναι και οι Βούλγαροι
που προσπαθούν να δηµιουργήσουν θέµατα ανεξαρτήτων
ζωνών, εξυπηρετώντας συµφέροντα ύποπτα, αµερικανικών και
γερµανικών οικονοµικών κύκλων. Άραγε, σήµερα η Κυβέρνηση
έτσι καταλαβαίνει τη στρατιωτική διπλωµατία; 

Οι Αλβανοί θέλουν τη Θεσπρωτία. Οι Σκοπιανοί θέλουν τη Μα-
κεδονία. Οι Τούρκοι θέλουν τη Θράκη και τα νησιά. Τώρα,
ακούµε ότι και οι Βούλγαροι έχουν βλέψεις στη Θράκη. 

Η όλη ιστορία, φυσικά, είναι πολύ απλή. Θυµίζει τα όρνεα που
περιτριγυρίζουν ένα πτώµα και παλεύουν µεταξύ τους για το
ποιο θα πάρει ένα κοµµάτι, γεγονός που συνάδει µε τη µονίµως
ενδοτική και υποχωρητική εξωτερική πολιτική που ακολουθούν
τα τελευταία χρόνια οι κυβερνήσεις. 

Ας µην ξεχνάµε ότι στο παρελθόν σε κοινή στρατιωτική
άσκηση µεταξύ Βουλγαρίας, Ρουµανίας, Ελλάδος και Αµερικής,
κατά την παρουσίαση των επιχειρησιακών σχεδίων από έκαστη
χώρα, η Βουλγαρία παρουσίασε ένα χάρτη που απεικόνιζε τη
Θράκη µας ως βουλγαρικό έδαφος και στην αιτιολογική έκθεση
έλεγε ότι οι Βούλγαροι είναι Θράκες. Έτσι µελαχρινοί ήταν και
οι Θράκες! 

Στον ίδιο χάρτη η Μακεδονία παρουσιαζόταν ως χωρισµένη µε
σύνορα από την υπόλοιπη Ελλάδα. Προς τιµήν του, αντέδρασε
ο αρχηγός του Γενικού Επιτελείου Αεροπορίας. Δυστυχώς,
όµως, αυτό δεν είναι αρκετό. Δεν µπορεί να στηρίζεται η εξωτε-
ρική µας πολιτική στην απλή αντίδραση ενός αρχηγού όπλου.

Πραγµατικά, δεν βρίσκουµε κανένα νόηµα σε οποιαδήποτε συ-
νεργασία µε τους Βούλγαρους σε στρατιωτικό ή αµυντικό τοµέα.
Ειπώθηκε και στην επιτροπή ότι «ξέρετε, έχουµε διακρατικές
σχέσεις, σπουδάζουν στις παραγωγικές σχολές των Ενόπλων
Δυνάµεων». Μάλιστα! Στέλνει η Αλβανία τρεις, έστελνε παλιό-
τερα η Βουλγαρία δυο-τρεις, το Μοντενέγκρο –το Μαυροβούνιο,
δηλαδή- η Σερβία. Και τι βλέπουµε; Στην Τουρκία βλέπουµε να
υπάρχουν εκατό αντίστοιχοι φοιτητές. Πώς να τους εµπιστευ-
θούµε σε ζητήµατα διασυνοριακών επιχειρήσεων και εναέριας
αστυνόµευσης;

Η Βουλγαρία δεν ήταν ποτέ φίλος της χώρας µας. Δεν είναι
ούτε και σήµερα και ούτε θα γίνει ποτέ.

Ευχαριστούµε πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Κουκούτση.
Ο κ. Χαλβατζής Σπυρίδων έχει τον λόγο ως αντιλέγων από το

Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ανάµεσα στην Ελλάδα και στη Βουλγαρία έχουν γίνει το τε-

λευταίο διάστηµα, στο πλαίσιο του ΝΑΤΟ πάντα, κοινές ασκή-
σεις. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας είναι ενάντια στη
συµµετοχή της χώρας µας στο ΝΑΤΟ και αγωνίζεται για την απο-
δέσµευση, για την αποχώρησή της από κάθε ιµπεριαλιστικό ορ-
γανισµό και µηχανισµό.

Σηµειώνουµε από την αρχή ότι για όλες αυτές τις κοινές δρα-
στηριότητες, τα κοινά γυµνάσια, άλλες δραστηριότητες, επικοι-
νωνίες, επαφές, η Ελλάδα ξοδεύει, δαπανά τεράστια χρηµατικά
ποσά. Αυτό είναι το πρώτο.

Το δεύτερο, είναι ότι κάνει λόγο το κείµενο για βοήθεια γενικά
της Ελλάδας στη Βουλγαρία. Στην Ελλάδα όλες οι κυβερνήσεις
τα τελευταία χρόνια όχι µόνο δεν δίνουν αλλά περικόπτουν δαπά-
νες για την παιδεία, την υγεία, την πρόνοια, την κοινωνική ασφά-
λιση. Όµως, στο πλαίσιο και για τις ανάγκες-επιλογές του ΝΑΤΟ
για όλες αυτές τις δραστηριότητες ξοδεύονται τεράστια ποσά. 
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Το τρίτο είναι ότι µιλάει η σύµβαση για στρατιωτικές και άλλες
εναέριες τροµοκρατικές απειλές. Τις σκιαγραφεί µε έναν τρόπο
το κείµενο και κινδυνολογεί, όχι λίγες φορές. 

Πρέπει να σηµειώσουµε ότι µετά την 11η του Σεπτέµβρη οι
τροµοκράτες –Αµερικάνοι και νατοϊκοί ιµπεριαλιστές- αυτοχρί-
στηκαν αντιτροµοκράτες και δηµοκρατικοί. Και σήµερα ακόµη
µιλάνε, και µε έναν πολύ κυνικό τρόπο για τη δηµοκρατία, µιλάνε
για τα ανθρώπινα δικαιώµατα και ο Οµπάµα και ο Ολάντ και ο
Κάµερον, καθώς και ο κ. Βενιζέλος που πρωτοστατεί στις δρα-
στηριότητες του τελευταίου διαστήµατος ενάντια στη Συρία. Βέ-
βαια, µιλάνε για όλα αυτά, όταν έχουµε χιλιάδες νεκρούς στην
κυριολεξία στη Βόρεια Αφρική και στη Μέση Ανατολή τα τρία τε-
λευταία χρόνια.

Σήµερα, ετοιµάζονται πολύµορφα όλες οι ιµπεριαλιστικές δυνά-
µεις για µια επίθεση στην Συρία. Θα είναι τροµακτικά χτυπήµατα
και ένας νέος ιµπεριαλιστικός πόλεµος ενάντια στο λαό της Συρίας. 

Πολλές φορές έχουµε σηµειώσει ως ΚΚΕ ότι τα προβλήµατα
σε κάθε χώρα µπορεί και πρέπει να τα λύσει ο λαός, ο κάθε λαός,
αγωνιζόµενος για τα συµφέροντα και τα δικαιώµατά του και δεν
έχει κανένα δικαίωµα, καµµία δουλειά, καµµία ιµπεριαλιστική δύ-
ναµη να επεµβαίνει, να δολοφονεί λαούς, να καταστρέφει χώρες,
να καταστρέφει υποδοµές στο όνοµα της κυριαρχίας επί των πε-
τρελαίων, του φυσικού αερίου, όλων των πηγών ενέργειας, αλλά
και των δρόµων µεταφοράς αυτών των πλουτοπαραγωγικών
πηγών.

Τέταρτο ζήτηµα. Το νοµοσχέδιο λέει ότι η Ελλάδα έχει συµβά-
λει ουσιαστικά για την ένταξη της Βουλγαρίας στην Ευρωπαϊκή
Ένωση και στο ΝΑΤΟ και ότι όλες αυτές οι δραστηριότητες θα
συµβάλουν στη δηµιουργία συνθηκών σταθερότητας, διαρκούς
ειρήνης και ευηµερίας στην περιοχή. 

Εδώ πράγµατι η αλήθεια, η πραγµατικότητα είναι µε το κεφάλι
κάτω και µε τα πόδια πάνω! 

Το ΝΑΤΟ, είναι ένας παράγοντας αστάθειας, αποσταθεροποί-
ησης και εξαθλίωσης. Δεν είναι παράγοντας ειρήνης και ευηµε-
ρίας. Αυτή δεν είναι µία θεωρητική τοποθέτηση του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας αλλά είναι µία συγκεκριµένη πολιτική
πρακτική δραστηριότητα ιµπεριαλιστικών επεµβάσεων του ΝΑΤΟ
που αναπτύσσονται σε όλο τον κόσµο και όχι ανάµεσα στις
χώρες-µέλη του ΝΑΤΟ. Το ΝΑΤΟ σήµερα, έχει µετατραπεί στον
παγκόσµιο χωροφύλακα για να υπηρετεί, να στηρίζει τα συµφέ-
ροντα και τα κέρδη των πολυεθνικών, σε βάρος των λαών.

Τέλος, υπάρχει αυτή η αναφορά –την είπαµε και στην επι-
τροπή- για το Στρατηγείο της Λάρισας και χρειάζεται και εδώ µία
διευκρίνιση. Το Στρατηγείο της Λάρισας έχει τυπικά τουλάχιστον
καταργηθεί. 

Με βάση όλα αυτά, εµείς καταψηφίζουµε τη σύµβαση.
Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

και εµείς, κύριε Χαλβατζή.
Κυρία Υπουργέ, εάν θέλετε έχετε τον λόγο, για πέντε λεπτά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, για το θέµα της Συρίας τοποθε-

τήθηκα και προηγουµένως. Νοµίζω ότι το έχω εξαντλήσει.
Για το θέµα της ανακοίνωσης, όµως, θα ήθελα να πω ότι η ανα-

κοίνωση είναι δηµοσιευµένη στο διαδίκτυο. Προφανώς είναι ανα-
κοίνωση του Συνασπισµού, εκτός εάν τον έχετε ήδη αποκηρύξει. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Αυτό αποκλείεται.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Από τα λεγόµενά σας, αυτό που προκύπτει ως ερώ-
τηµα σήµερα, είναι εάν θέτετε ζήτηµα εξόδου τελικά της χώρας
από το ΝΑΤΟ. Αυτό θα πρέπει να το πείτε καθαρά και να τοπο-
θετηθείτε.

Σε σχέση τώρα µε την παρούσα συµφωνία, την οποία κυρώνει
το Τµήµα της Βουλής, θα ήθελα να πω τα εξής. Με τη συµφωνία
αυτή καθορίζονται οι βασικές αρχές, οι όροι και οι διαδικασίες
για την εκτέλεση διασυνοριακών επιχειρήσεων για σκοπούς ενα-
έριας αστυνόµευσης στον εθνικό εναέριο χώρο των δύο κρατών
και για την αντιµετώπιση καταστάσεων renegate.

Παράλληλα, προωθείται η ασφάλεια των πτήσεων και ο συν-
τονισµός των µερών. Ειδικότερα, ο συντονισµός θα γίνεται ως

εξής. Οι δυνάµεις αεράµυνας της Ελλάδας, το Εθνικό Κέντρο Αε-
ροπορικών Επιχειρήσεων, το ΕΚΑΕ, και της Βουλγαρίας θα συν-
τονίζονται από το νατοϊκό Κέντρο Συντονισµένων Αεροπορικών
Επιχειρήσεων στην Ισπανία.

Όσον αφορά την τεχνική διευθέτηση, δεν είναι αλήθεια ότι δεν
απαντήθηκε το ζήτηµα στην επιτροπή. Δεν ξέρω εάν είχατε απο-
χωρήσει από την Αίθουσα, όταν ήρθε η σειρά µου να τοποθε-
τηθώ. Είπα και στην επιτροπή και το επαναλαµβάνω ότι θα έχετε
τη δυνατότητα, θα είναι στη διάθεσή σας το τελικό κείµενο της
τελικής διευθέτησης, για να ενηµερωθεί η αρµόδια επιτροπή της
Βουλής. Όµως δεν έχει ολοκληρωθεί ακόµα. Είναι στο στάδιο
της επεξεργασίας από τις επιτροπές. Όταν προχωρήσει η διαδι-
κασία και ενηµερωθεί και η ηγεσία του Υπουργείου, θα ενηµερω-
θεί και η αρµόδια επιτροπή της Βουλής, κάτι για το οποίο
δεσµεύτηκα και στη συζήτηση στην επιτροπή.

Τέλος, θεωρώ ότι υπάρχουν οφέλη από αυτήν τη συµφωνία
και τα οφέλη αυτά είναι κατ’ αρχήν η ανάπτυξη στενότερης στρα-
τιωτικής συνεργασία µεταξύ των δύο χωρών, καθώς η χώρα µας
θα συµβάλει µε αεροσκάφη αεράµυνας αφ’ ενός στην ασφάλεια
της άµυνας της Βουλγαρίας, αφ’ ετέρου στην κάλυψη αναγκών
της βουλγαρικής πολεµικής αεροπορίας, που παρουσιάζει ιδιαί-
τερα χαµηλή διαθεσιµότητα έναντι των νατοϊκών απαιτήσεων.

Το δεύτερο, είναι προφανώς η ενίσχυση του στρατηγικού
ρόλου της Ελλάδας στην ευρύτερη περιοχή της Βαλκανικής,
καθώς θα έχει τη δυνατότητα, όπως αντιλαµβάνεστε, του συντο-
νισµού επιχειρήσεων εναέριας αστυνόµευσης και renegate, µία
δυνατότητα την οποία και άλλα κράτη στην περιοχή µας επιθυ-
µούν διακαώς να αναλάβουν.

Τρίτον, θεωρώ ότι διαµορφώνονται θετικές προϋποθέσεις για
την προσέγγιση και άλλων γειτονικών χωρών στο θέµα της ανά-
ληψης επιχειρήσεων εναέριας αστυνόµευσης.

Τέλος, θέλω να πω ότι η εν λόγω συµφωνία, είναι η πρώτη µε-
ταξύ κρατών-µελών του ΝΑΤΟ για σκοπούς διασυνοριακής ενα-
έριας αστυνόµευσης και renegate και εντάσσεται στην πολιτική
της συµµαχίας για ανάπτυξη των διµερών σχέσεων συνεργασίας
µεταξύ των κρατών. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κηρύσσεται πε-

ραιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνό-
λου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας:
«Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της Βουλγα-
ρίας σχετικά µε Διασυνοριακές Επιχειρήσεις για Εναέρια Αστυ-
νόµευση».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το νο-

µοσχέδιο του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύρωση της Συµ-
φωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της Βουλγαρίας σχετικά µε
Διασυνοριακές Επιχειρήσεις για Εναέρια Αστυνόµευση» έγινε
δεκτό κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των
άρθρων και του συνόλου κι έχει ως εξής:

«Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της
Βουλγαρίας σχετικά µε Διασυνοριακές Επιχειρήσεις για Εναέ-
ρια Αστυνόµευση 

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνι-
κής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της
Βουλγαρίας, σχετικά µε Διασυνοριακές Επιχειρήσεις για Εναέρια
Αστυνόµευση, η οποία υπογράφηκε στην Αθήνα την 1η Νοεµ-
βρίου 2010, της οποίας το κείµενο σε δύο πρωτότυπα, στην ελ-
ληνική και αγγλική γλώσσα, έχει ως εξής:
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1160 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1162 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1164 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1166 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1168 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1170 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1172 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)

Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται, από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 12
παράγραφος 2 αυτής.»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το Τµήµα να εξουσιοδοτήσει το Προ-
εδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως
προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το Τµήµα πα-

ρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση. 
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 11.20’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή Δευτέρα 9 Σεπτεµβρίου 2013 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος: νοµοθετική ερ-
γασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που θα διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                            ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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